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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                Dijous, 18 de desembre de 2014 
Acta núm. 16                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. DIEGO CAPARRÓS ASUAR, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia divuit de desembre de dos mil quinze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 

 
El srs. JOSEP LLOBET i RAMON CASTELLANO, es van incorporar a la sessió després 
d’haver començat aquesta, en el moment que a l’acta s’indica. 

 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, onze minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els acords 
següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 15 de data 27 de novembre de 2014.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  
 

 
---------- 

Els srs. JOSEP LLOBET i RAMON CASTELLANO es van incorporar a la sessió. 
---------- 

 
 
2 - MODIFICACIÓ EN  GRUP MUNICIPAL PSC  
 
Prendre coneixement de la modificació produïda en el si del “GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA (PSC)”,  arran de la renúncia com a regidor del sr. Joaquim Balsera García i la 
pressa de possessió del sr. Diego Caparrós Asuar com a nou regidor d’aquest Ajuntament. 
 
En conseqüència el Grup queda constituït per: 
 
 Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ 
 Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ 
 Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA 
  Sr. JOSÉ FRANCISCO OBISPO VALLECILLOS 
 Sr. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS  
 Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS 
 Sr. MIQUEL ÀNGEL DÍAZ NARANJO 
 Sra. LAURA BARRUFET MIRÓ 
 Sr. DIEGO CAPARRÓS ASUAR  
 
Els esmentats regidors formaven part de la Candidatura “PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA-PROGRÉS MUNICIPAL” presentada en les darreres Eleccions Municipals 
celebrades el passat 22 de maig de 2011. 
 
Actuarà com a PORTAVEU del Grup el Sr. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO. 
  
Així mateix, s’ha designat com a SECRETARI del Grup el Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ.  
 
 
3 - MODIFICACIÓ PUNTUAL DELS REGIDORS QUE COMPOSEN LES 
COMISSIONS INFORMATIVES  
 
Aprovar la modificació puntual dels regidors que composen la Comissió Informativa de 
Presidència,  Serveis Generals i Promoció Econòmica així com la de Governació, Via Pública, 
Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, com a conseqüència de la pressa de possessió del 
regidor sr. Diego Caparrós Asuar,  en la darrera sessió i en substitució de l’anterior regidor 
del mateix grup (PSC) sr. Joaquim Balsera Garcia.  
 
Per tant, i a la vista d’aquest acord, l’adoptat pel Ple en data 30 de juny de 2011, així com el 
Decret de nomenament de Presidents/tes efectius/ves i Vice-presidents/es de les Comissions 
Informatives de data 5 de març de 2014, la composició de les esmentades Comissions 
Informatives és --amb efectes des del dia d’avui-- la següent: 
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COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA,  SERVEIS GENER ALS  
I PROMOCIÓ ECONÒMICA  

 
Composició: 
 
Presidenta: sra. Apolonia Herrera Zamora.  
Vice-president: sr. Víctor Carnero López. 
Vocals (a proposta dels Grups Municipals): 
 
- Sr. Diego Caparrós Asuar (PSC) 
- Sr. Jordi Jiménez Horcajadas (PSC) 
- Sr. Miquel Àngel Díaz Naranjo (PSC) 
- Sra. Laura Barrufet Miró (PSC) 
- Sr. Germán Agustí Sanchís (PSC) 
- Sr. Josep Llobet Navarro (PP) 
- Sr. Sergi Engli Izquierdo (PP) 
- Sra. Mònica Parés Centeno (PP) 
- Sr. José Antonio Sáez López (PP) 
- Sr. Ramon Castellano i Espinosa (CiU) 
- Sr. Antoni Rafanell i Amat (CiU) 
- Sr. Gabriel Martorell i Vives (CiU) 
- Sra. Emma Blanco Anguera (ICV-EUiA) 
- Sr. Javier García Galcerán (ICV-EUiA) (suplent) 
- Sr. Andreu Pérez Lorite (ERC-EV-IxG) 
- Sr. Jordi Calatayud Sanchis (ERC-EV-IxG) 
- Sr. Miguel Ángel Ibáñez Giner (C’s)   
 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE GOVERNACIÓ, VIA PÚBLICA, UR BANISME, 

MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT  
 
Composició: 
 
President: sr. José Francisco Obispo Vallecillos. 
Vice-presidenta: sra. Apolonia Herrera Zamora. 
Vocals (a proposta dels Grups Municipals): 
 
- Sr. Jordi Jiménez Horcajadas (PSC) 
- Sr. Diego Caparrós Asuar (PSC) 
- Sr.  Germán Agustí Sanchís (PSC) 
- Sr. Miquel Àngel Díaz Naranjo (PSC) 
- Sr. Josep Llobet Navarro (PP) 
- Sr. Sergi Engli Izquierdo (PP) 
- Sra. Mònica Parés Centeno (PP) 
- Sr. José Antonio Sáez López (PP) 
- Sr. Ramon Castellano i Espinosa (CiU) 
- Sr. Antoni Rafanell i Amat (CiU) 
- Sr. Gabriel Martorell i Vives (CiU) 
- Sra. Emma Blanco Anguera (ICV-EUiA) (suplent)  
- Sr. Javier García Galcerán (ICV-EUiA) 
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- Sr. Andreu Pérez Lorite (ERC-EV-IxG) 
- Sr. Jordi Calatayud Sanchis (ERC-EV-IxG) 
- Sr. Miguel Ángel Ibáñez Giner (C’s)   

 
L’alcaldessa serà la Presidenta nata de les esmentades Comissions. 
 
 
4 - APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST GENERAL ANY 201 5 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
Art.162 i ss. Del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Art. 90 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local d’incorporació 
de les Plantillas de l’Ajuntament. 
 
Art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril d’exposició pública al BOP 
 
Art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals de presentació de reclamacions.  
 
FETS 
 
El pressupost General de l’Entitat constitueix l’expressió xifrada conjunta i sistemàtica de les 
obligacions que com a màxim poden reconèixer l’Entitat i els seus OOAA, i els drets que 
preveuen liquidar durant el corresponen exercici ; així com les previsions d’ingressos i despeses 
de les Societats Mercantils el capital social de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat Local. 
 
Les Entitats Locals elaboraran i aprovaran anualment un Pressupost General, en el que 
s’integraran: 

- El pressupost de la pròpia Entitat. 
- Els dels OOAA dependents d’aquella. 
- Els estats de previsió de despeses e ingressos de les Societat Mercantils el capital social 

de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat local. 
 
El Pressupost General contindrà per cadascú dels Pressupostos que en el s’integren: 

- Els estats de despeses en els que s’inclouran amb la deguda especificació, els crèdits 
necessaris per atendre el compliment de les obligacions. 

- Els estats d’ingressos en els que figuraran les estimacions dels diferents recursos 
econòmics a liquidar durant l’exercici. 

- Les Bases d’Execució del pressupost que hauran de contenir l’adaptació de les 
disposicions generals en matèria pressupostària a l’organització de la pròpia Entitat 

 
Al Pressupost General s’uniran com annexes: 

- Els programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les Societats Mercantils el 
capital social del qual sigui titular únic o majoritari l’Entitat Local.  

- L’estat de consolidació del pressupost de la mateixa Entitat amb el de tots els 
pressupostos i estats de previsió dels seus OOAA i Societats Mercantils. 

- Els plans d’inversions i els seus programes de finançament. 
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- L’estat de previsió de moviments i situació del deute . 
 
El pla d’inversions que haurà de coordinar-se, en el seu cas amb el programa d’actuació i Plans 
d’etapes de Planejament urbanístic, es complementarà amb el Programa Financer. 
 
Els pressupostos s’ajustaran a l’estructura establerta per l’ordre del Ministeri d’Economia i 
Hisenda de 3 de desembre de 2008 i Ordre HAP/419/2014 de 14 de març. 
 
Cadascú dels Pressupostos que s’integren en el Pressupost General haurà d’aprovar-se sense 
dèficit inicial .  
 
Aprovat inicialment el pressupost general, s’exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de 
la província, o en el seu cas, de la comunitat autònoma, durant 15 dies, en els que els interessats 
podran examinar-los i presentar-hi reclamacions al Ple. El Pressupost es considerarà definitivament 
aprovat si en l’esmentat termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari , el Ple 
disposarà d’un termini d’un mes per a resoldre-les. 
 
L’aprovació definitiva del pressupost general pel Ple de la corporació haurà de fer-se abans del dia 
31 de desembre de l’any anterior a l’exercici de la seva aplicació. 
 
El Pressupost general, definitivament aprovat, s’inserirà en el butlletí oficial de la corporació, si el 
tingués, i, resumit per capítols de cadascun dels pressuposts que l’integren, en el de la província, o 
en el seu cas, de la comunitat autònoma uniprovincial. 
 
En el període d’informació pública s’han presentat les reclamacions següents: Agrupación Local de 
Ciutadans-Partido de la Ciudadania , de 17 noviembre de 2014 (RE 17071); Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-Independents x Gavà, de 21 de Novembre de 
2014 (RE 17420); Alexandre Xavier Tierno Fernández, de 27 de novembre de 2014 (RE 17718), i 
Manuel Alfonso Vicente Herrera,  de 28 de novembre de 2014 (RE 17872) 
 
Per tot el que s’acaba d’exposar es proposa l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER .- Desestimar les reclamacions presentades d’acord amb els informes que figuren a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Aprovar definitivament , tal com es disposa en l'Art. 169.2 i ss. del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, el PRESSUPOST GENERAL per l’any 2015 i les seves Bases d'Execució, que 
comprèn el Pressupost de l'Ajuntament,  i les previsions d'ingressos i despeses de les Empreses 
Municipals (Prestació de Serveis al Ciutadà, SA,  i Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA, )  
 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General 
és el següent: 
 

PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 
  
 ESTAT DE DESPESES 

 
CAPÍTOL I   - Despeses de personal ...................................................  16.408.820,00 € 
CAPÍTOL II   - Despeses en béns corrents i serveis .............................  8.210.190,00 € 
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CAPÍTOL III   - Despeses financeres......................................................  1.812.270,00 € 
CAPÍTOL IV - Transferències corrents................................................  12.157.430,00 € 
CAPÍTOL VI  - Inversions Reals............................................................  327.220,00 € 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital .............................................  104.740,00 € 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  ---- 
CAPÍTOL IX - Passius Financers.........................................................  2.598.510,00 € 
                      TOTAL:...................  41.619.180,00 € 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPÍTOL I   - Impostos Directes .........................................................  20.451.540,00 € 
CAPÍTOL II   - Impostos Indirectes.......................................................  220.000,00 € 
CAPÍTOL III  - Taxes i altres ingressos ................................................  6.857.360,00 € 
CAPÍTOL IV  - Transferències corrents................................................  12.684.130,00 € 
CAPÍTOL V  - Ingressos Patrimonials.................................................  1.281.860,00 €   
CAPÍTOL VI  - Alienació d'Inversions reals .........................................  ---- 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital .............................................  ---- 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  124.290,00 € 
CAPÍTOL IX - Passius Financers.........................................................  ----  
        TOTAL:....................  41.619.180,00 € 
  
 

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC, SA"  

 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal .........................................................................  7.016.152,02 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  2.313.809,17 € 
  - Despeses financeres ...........................................................................  96.750,17 € 
  - Passius Financers...............................................................................  22.148,64 € 
   TOTAL: ...................  9.448.860,00€ 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 

 
  - Taxes i altres ingressos ......................................................................  355.810,00 € 
  - Transferències corrents......................................................................  9.093.050,00 € 
   TOTAL: ...................  9.448.860,00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI, SA"  
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal .........................................................................  327.860,00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  196.900,00 € 
  - Despeses financeres ...........................................................................  357.510,00 € 
  - Transferències corrents......................................................................  66.000,00 € 
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  - Inversions reals .................................................................................. ----- 
  - Passius financers................................................................................  3.769.830,00 € 
   TOTAL: ...................  4.718.100,00 € 
 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos ......................................................................  4.114.000,00 € 
  - Transferències corrents......................................................................  132.400,00 € 
  - Ingressos patrimonials .......................................................................  158.000,00 € 
  - Passius financers................................................................................  313.700,00 € 
   
   TOTAL: ...................  4.718.100,00 € 
 
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de 
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanyen les 
PLANTILLES DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per  a l'exercic i de l’any 2015 que comprèn 
els llocs de treball reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en 
règim de dret laboral i la modificació de la RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL de 
l’Ajuntament.  
 
TERCER.- Publicar,  d’acord amb l’article 169.3 del Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals, 
l’acord d’aprovació definitiva del Pressupost General per l’any 2015 i remetre’n una còpia a la 
Delegació d’Hisenda i a la Generalitat de Catalunya tal com disposa l’article 169.4 del mateix text. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA),  deu (10) en contra (4 
PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va informar que en el període 
d’informació pública s’havien presentat al·legacions per part del grup municipal 
de Ciutadans, la formació política d’ERC-EV-IxG, el sr. Alexandre Xavier Tierno 
Fernández i el sr. Manuel Alfonso Vicente Herrera, exposant a continuació els motius 
pels quals havien estat desestimades.  
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, qui va manifestar que les al· legacions que havien presentat 
estaven fonamentades, basant-se en criteris de prudència i realisme. Afegí que 
l’equip de govern havia fet una previsió d’ingressos per sota del raonable en 
determinades partides potser amb la idea de després administrar aquests diners 
segons la seva conveniència, tal i com van proposar en el punt cinquè de l’anterior 
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Ple, destinant diners a arranjar un hidromassatge i instal·lar aire condicionat a 
associacions de veïns. 
 
A més, considerava que s’incrementava l’IBI de forma absolutament excessiva ja 
que des de l’any 2011 havia augmentat en un 20,20 % mentre que l’IPC de la 
província de Barcelona tan sols ho havia fet en un 5% segons dades de l’INE. Per 
aquest motiu, i per la forta càrrega fiscal que patien els ciutadans, creia que la 
congelació, que des de C’s havien demanat dels impostos corresponents a l’IBI, les 
escombraries i el sanejament, era perfectament assumible per part del consistori.  
 
També esmentà que mentre s’incrementaven les despeses relatives a la Fira 
d’Espàrrecs i altres grups de la ciutat es reduïen les subvencions a empreses per a 
contractació d’aturats. D’altra banda, va destacar que el manteniment de l’edifici 
corporatiu augmenta un 19%, que a les partides de subministraments s’apliquen 
una pujada lineal d’un 4,75 % malgrat fer-se un pla d’estalvi energètic i utilitzar-se 
aigua del subsòl i que la partida de coordinació de la Casa Gran en dos anys ha 
patit un increment del 40,74% . 
 
Va concloure dient que atès que no eren els pressupostos més adequats per a la 
gent de Gavà i com l’equip de govern no havia recollit cap de les propostes 
presentades per la formació política que representava, va anunciar que votaria en 
contra. 
 
 
A continuació, el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, 
va intervenir per posar en dubte el compliment dels pressupostos. En aquest sentit, 
va dir que encara que inicialment s’aprovava un pressupost el cert és que durant el 
transcurs de l’any es sotmetia a tantes modificacions que finalment en res 
s’assemblava a l’aprovat inicialment. 
 
Creia que s’havia de fer un ús molt més rigorós en les partides, a més de la seva 
actualització. Va posar com a exemple les relatives a serveis socials i subvencions, 
les quals al no esgotar-se, generaven un romanent que l’ajuntament després 
publicitava com un guany de diners. Per aquest motiu, considerava del tot 
necessari esgotar les partides per tal que no es deixés de donar una sèrie de serveis 
als ciutadans en un context de necessitats com l’actual. 
 
Un altre motiu pel qual votarien en contra dels pressupostos residia en el fet de que 
l’equip de govern no complia els compromisos adquirits. En concret, va lamentar 
que tot i que en els darrers anys la formació política que representava havia arribat 
a acords amb l’ajuntament per tal de millorar els pressupostos, el cert és que una 
vegada per la manca de voluntat de l’equip de govern, una altra per la no 
utilització dels recursos assignats que havien acordat i, aquesta darrera per la 
manca de resposta a les propostes presentades amb un mes d’antelació a la 
celebració del Ple, el grup d’ERC-EV-IxG no tenia confiança en l’equip de 
govern.  
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el sr. Gabriel Martorell, va dir que la 
formació política que representava havia criticat i denunciat la mala gestió duta a 
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terme per l’equip de govern atesa el reiterat augment d’impostos any rere any, així 
com l’increment del deute municipal. En aquest sentit, va recordar que totes les 
forces de l’oposició van acordar sortir de la sala del Ple en el punt d’aprovació dels 
pressupostos com a mesura de protesta. A més, va desitjar que fossin els darrers 
pressupostos que aprovava el grup del PSC amb la coalició d’ICV-EUiA. 
 
Fent un repàs de la gestió de la legislatura actual manifestà que cap dels dos 
alcaldes havia fet grans obres ni havien aconseguit tenir menor deute, ni podien dir 
que havien fet més progrés però, en canvi, --va afirmar-- es podia dir que havien 
fet malament els comptes municipals des del 2004 fins al dia d’avui.  Es podria dir 
--afegí-- que el Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge del Sòl no està en ordre, o 
que s’han gastat diners d’aquest Patrimoni en despesa corrent o que el model de 
ciutat que ha volgut l’equip de govern ha portat als gavanencs a tenir un 
endeutament històric, el qual ha comportat el tancament de les empreses 
municipals Gavanenca d’Obres, SL i Gavà Televisió, S.L., la pèrdua de privacitat 
de l’empresa GTI, SA, i que l’empresa PRESEC, SA, externalitzi el 33% dels 
treballs que realitza.  
 
Finalment digué que, a la vista dels fets, cap veí de Gavà podria dir que l’equip de 
govern havia portat Gavà a bon port.  
 
 
Per la seva banda, el regidor del grup municipal del PP, sr. Sergio Engli, va 
recordar que la formació política que representava ja havia presentat en el seu dia 
esmenes al pressupost al considerar que no s’ajustava a les necessitats dels 
ciutadans de Gavà atès que no eren uns pressupostos socials per molt que la revista 
Bruguers així ho donés a conèixer. A més, considerava que lluny de solucionar els 
problemes que tenia Gavà el pressupost els empitjorava, atès que a l’incrementar 
els impostos es perjudicava l’economia de tots els ciutadans de Gavà que eren 
titulars d’alguna propietat. A més, tampoc resolia els problemes interns de 
l’ajuntament relatius a personal, com ara el conveni amb els treballadors, la policia 
municipal o les inversions de PRESEC, SA.  
 
Va posar de relleu que examinant l’informe de l’interventor relatiu al pressupost 
van descobrir l’existència de partides no reconegudes o no plantejades, per valor 
de prop de dos milions d’euros que podrien servir per a serveis socials, per facilitar 
la creació d’empreses, per lluitar contra l’atur, etc, no entenent perquè no es 
debatia la seva destinació en seu plenària. En aquest sentit, va destacar que no 
només els grups de l’oposició s’havien adonat d’aquesta previsió d’ingressos no 
contemplada sinó que fins i tot un ciutadà ja havia comunicat a l’Ajuntament els 
possibles usos que se’ls podia donar als dos milions d’euros. 
 
Per concloure, va lamentar que tot i que cada any anaven presentant esmenes als 
pressupostos amb l’objectiu de millorar-los i fer-los més socials, l’equip de govern 
sempre les rebutjava. Per aquest motiu, i perquè consideraven que els pressupostos 
no afavorien als ciutadans va anunciar que votarien en contra. 
 
 
Intervingué de nou la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, per dir al sr. Ibáñez 
que les al· legacions que havia presentat coincidien amb les esmenes interposades a 
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l’aprovació inicial del pressupost i que ja van ser desestimades en el seu dia però 
com que no va estar-hi present en aquell punt de l’ordre del dia, va reproduir la 
contesta donada dient: “li agraeixo l'esforç que ha fet de redistribuir les partides 
del pressupost però la previsió d'ingressos es merament tècnica i guiada pel 
principi de prudència i per tant els serveis econòmics i la gerència són els que 
estimen la previsió d'ingressos en base al criteri comptable i per tant, no polític. En 
quant a la despesa vostè la redueix en partides que també han estat valorades pels 
tècnics municipals en base a contractes vigents que els polítics no estem en 
condicions de discutir, en quant a la despesa de caràcter més polític el nostre 
compromís és mantenir el suport al consorci de normalització lingüística entre 
d'altres qüestions com a eina d'integració lingüística dels nouvinguts al nostre 
país.” 
 
A més, va recordar-li que totes aquestes aportacions al pressupost les podia haver 
fet en l’aprovació inicial, doncs era en aquell moment on s’havien de debatre. Per 
aquest motiu, es va cenyir a respondre a les al· legacions presentades en el termini 
establert per a interposar-les.  
 
Pel que feia a les aportacions a les ordenances fiscals va adreçar-se al sr. 
Calatayud per manifestar-li que els 135.000.- euros que s’havien acordat per a 
diverses partides s’havien executat en l’exercici actual, mitjançant la Plataforma 
Gavà Solidària, implementant els Plans d’Ocupació, fent unes jornades d’inclusió, 
etc. A més a més, va reproduir la resposta donada en la sessió plenària del mes 
d’octubre: “Em sorprèn que proposin congelar els impostos i pugin a aquest nivell 
la despesa, sembla més un exercici de màgia que de planificació pressupostaria 
perquè, a més s'atreveixen a comptar amb subvencions d'entitats supramunicipals 
que encara ni es preveu ni estan aprovades. Dubto que la intervenció d'aquest 
ajuntament ens permetés aprovar un pressupost com els que vostès plantegen ple 
de bones intencions però molt poc realista.” 
 
Pel que feia a la intervenció del sr. Engli, digué que les restriccions de les que 
parlava eren gràcies al govern del PP, recordant-li que per discutir i debatre ja 
havia tingut el seu moment en el Ple del mes d’octubre, qüestió que no va fer 
perquè va marxar voluntàriament de la sessió.  
 
Dit això, va donar les gràcies als serveis tècnics i als membres de l’equip de 
govern per la seva tasca, la qual havia fet possible la presentació del pressupost 
municipal, en el que es contenia la despesa sense posar en risc el servei a les 
persones. 
 
Va retreure als grups de l’oposició la seva conducta en el Ple de pressupostos del 
mes d’octubre, titllant-la d’irresponsable tant amb la institució del Ple, com amb 
tots aquells que havien dipositat la seva desconfiança, atès que era llavors quan 
haurien d’haver defensat les seves esmenes.  
 
 
Tot seguit va prendre la paraula la sra. alcaldessa per dir que, sense voler ser 
reiterativa, el cert era que en el Ple de pressupostos celebrat el mes d’octubre  tots 
els grups havien tingut la oportunitat de defensar les seves esmenes o al· legacions 
i, si no ho van fer, va ser perquè van marxa lliurament de la Sala. En aquest sentit, 
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va recordar que el motiu de l’abandonament de la sessió va ser que es demanava 
que figurés en el pressupost el document del Patrimoni Municipal del Sòl i 
Habitatge, perquè consideraven que la seva omissió invalidava els pressupostos i 
els hi limitava la possibilitat de fer al· legacions. Així les coses, atès que l’esmentat 
document va ser aprovat en la sessió plenària del mes de novembre on també van 
ser donats els esclariments  necessaris, es va sorprendre pel fet de que cap de les 
al·legacions presentades fes referència al contingut del Patrimoni Municipal del 
Sòl i Habitatge. 
 
 
En el nou torn del que van disposar els regidors, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, 
representant de la formació política de C’s, va voler deixar palès que des del seu 
grup eren responsables tant del que feien, com dels seus posicionament, presències 
i absències, argumentant que si van marxar de la sessió va ser per un motiu 
justificat i, curiosament, al Ple següent es va presentar el document que 
demanaven. En segon lloc, digué que quan van presentar les al· legacions no estava 
encara aprovat l’esmentat document i per aquest motiu no ho podien reflectir. Es 
va ratificar en el que va dir en la sessió plenària manifestant que si bé era un 
document que no és necessari que acompanyi als pressupostos sí que condiciona 
les accions de tots i cada un dels grups municipals com es recollia a la pròpia 
normativa.  
 
Per acabar, digué que a ell, el que sí li semblava irresponsable i greu, era el fet de 
no acceptar gairebé mai i per sistema, cap aportació en els pressupostos de 
pràcticament cap grup de l’oposició. 
 
 
El sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, en la mateixa 
línia que el sr. Ibáñez, manifestà que no havien pogut fer esmenes al Patrimoni 
Municipal del Sòl i Habitatge perquè al no haver estat aprovat amb prou antelació, 
els hi havia estat impossible fer-ho. En concret, les al·legacions s’havien de fer 
abans del dia 21 i el document es va aprovar en el Ple del dia 27 de novembre. A 
més, va queixar-se de que com la darrera paraula en els debats sempre la tenia 
l’equip de govern, doncs a la resta de grup polítics només els hi quedava el dret de 
picar de peus. 
 
 
Intervingué el sr. Gabriel Martorell, regidor de la formació política de CiU, per 
assenyalar que la formació política que representava era responsable dels seus 
actes i actuacions i, si hi havia alguna irresponsabilitat, no era altra que 
l’incompliment de la normativa per part de l’equip de govern, ja que el document 
del Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge s’havia d’haver confeccionat l’any dos 
mil quatre. 
 
 
A continuació, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, manifestà 
que, en primer lloc, era una qüestió de dates el que no va permetre presentar 
al·legacions i, en segon lloc, que actualment encara s’estava discutint sobre el 
Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge. Prosseguí dient que en relació al 
comentaris sobre el que van fer el dia del Ple de pressupostos, va coincidir amb la 



 12 de 46

postura del sr. Calatayud en el sentit de que donades les condicions d’aquest 
plenari, tan sols els hi quedava el dret de picar de peus. I pel que va semblar, --
afegí-- va esdevenir efectiu ja que en la propera sessió es van aportar els 
documents, si bé no tots, relatius al Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge.  
 
 
Per concloure el debat sobre aquest punt va intervenir de nou la sra. Raquel 
Sánchez, alcaldessa, dient que ella no havia parlat d’irresponsabilitat ni del dret de 
picar de peus, ni tampoc els havia demanat cap tipus de justificació, però davant de 
les afirmacions que feien referència a l’impossibilitat d’haver pogut defensar les 
seves esmenes a l’aprovació inicial del pressupost, els hi havia fet memòria del per 
què no ho havien pogut fer. Alhora va recordar-los que si bé havien pogut tornar a 
presentar noves al·legacions, el cert és que no s’havia incorporat a les mateixes 
cap dels motius que en el seu dia havien al·legat que podien impedir un 
posicionament respecte al pressupost. 

 
 
5 - APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES MODIFICACIONS DE LE S ORDENANCES 
FISCALS PER A L'EXERCICI 2015  
 
La tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció 
Econòmica, d'acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s´aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, va 
sotmetre a l'aprovació del Ple, la proposta d'acord de modificació d'ordenances fiscals, que va 
ser aprovat inicialment en sessió ordinària el dia 30/10/2014. 
 
Durant el període d'exposició de 30 dies de les ordenances fiscals, s'han realitzat diverses 
al·legacions, contra les ordenances fiscals Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles, Núm. 12 Taxa 
per recollida, transport i gestió d'escombraries i altres residus municipals i Núm. 13 Taxa pel 
sanejament. 
 
Així mateix, el Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària de data 27/11/2014 va aprovar 
inicialment la nova Ordenança Reguladora del Cementiri Municipal. 
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica, sotmet a l'aprovació del Ple els següents acords. 
 
Primer.- Aprovar expressa i definitivament l’expedient de Modificació de l’Ordenança Fiscal 
Núm. 11 Taxa del cementiri municipal, en els mateixos termes en que va ser aprovat 
provisionalment mitjançant acord plenari de data 30/10/2014, a excepció de la creació d'una 
nova tarifa a l'apartat D. Altres Serveis, de l'annex tarifari: 
 

Aquesta modificació, de l'ordenança fiscal núm. 11, es justifica per l'aprovació provisional pel 
Ple de l'Ajuntament de data 27/11/2014 de la nova Ordenança reguladora del Cementiri 
Municipal. 

Concepte Import

D.5 1,00 €

Nova adjudicació del dret funerari (concessió municipal) un 
cop finalitzat el termini de 99 anys dels títols funeraris 
denominats de propietat
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Segon: Desestimar les al·legacions presentades per Miguel-Angel Ibáñez Giner, en 
representació de l'agrupació local de Ciutadans-Partido de la Ciutadania de data 17/11/2014 (RE 
17076) contra les Ordenances Fiscals Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles, Núm. 12 Taxa per 
recollida, transport i gestió d'escombraries i altres residus municipals i Núm. 13 Taxa pel 
sanejament, en base a l'informe tècnic de data 05/12/2014 que figura a l'expedient. 
 
Tercer: Desestimar també les al· legacions de data 28/11/2014 (RE 17872), presentades per 
Manuel Alfonso Vicente Herrera amb NIF 45785903X i domicili a Gavà, c/ Brucs 15 contra les 
ordenances fiscals Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles, Núm. 12 Taxa per recollida, transport i 
gestió d'escombraries i altres residus municipals i Núm. 13 Taxa pel sanejament, en base a 
l'informe tècnic de data 05/12/2014 que figura a l'expedient. 
 
Quart: Aprovar expressa i definitivament els expedients de modificació les ordenances fiscals 
Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles, Núm. 12 Taxa per recollida, transport i gestió 
d'escombraries i altres residus municipals i Núm. 13 Taxa pel sanejament, que van ser objecte 
d'al· legacions durant el període d'exposició pública.  
 
Cinquè: Entendre aprovats definitivament la resta dels expedients de Modificació de les 
Ordenances Fiscals per a l’exercici 2015, aprovats provisionalment pel Ple de l’ Ajuntament de 
data 30 d’octubre de 2014, en haver transcorregut del termini d'informació pública sense que 
s’hagin presentat reclamacions i de conformitat amb l’art. 17.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004 pel que s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Sisè: Aquest acord i el text íntegre de les Ordenances Fiscals Modificades per a l’exercici de 
2015 hauran de ser publicats en el BOP, sense que entrin en vigor fins a que s’hagi portat a 
terme l’esmentada publicació, de conformitat amb l’art. 17.4 de l’esmentada norma.  
 
L’expedient de Modificació de l’Ordenança Fiscal per a l’exercici 2015 núm. 11 va ser aprovat 
per catorze (14) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s),  cap en contra i set 
(7) abstencions (4 PP i 3 CiU). 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA),  deu (10) en contra (4 
PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va dir que en el període d’informació 
pública s’havien presentat al·legacions per part del grup municipal de Ciutadans i 
del sr. Manuel Alfonso Vicente Herrera exposant tot seguit els motius pels quals 
havien estat rebutjades. 
 
A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
Ciutadans, va manifestar que respecte el primer punt que es sotmetia a votació, 
relatiu a la taxa núm. 11, estaven d’acord amb el text i amb la modificació que es 
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proposava, no sent així amb la desestimació de les al·legacions que havien 
presentat. En aquest sentit, va recordar que l’BI havia augmentat un 20,20%, la 
taxa d’escombreries s’havia incrementat un 23,4% i la taxa de sanejament en una 
xifra similar, mentre l’IPC s’havia augmentat tan sols un 5% segons l’INE.  
 
Tenint en compte les xifres anteriors, considerava que la congelació de l’IBI 
permetria un equilibri entre l’esforç que feia el ciutadà i la necessària redistribució 
de riquesa que havia de ser complementat amb un esforç en l’estalvi i en la millora 
de la gestió que permetria seguir fent la redistribució, cobrir els necessitats i alhora 
congelar la pressió fiscal. Per acabar, va avançar que pels motius anteriors votaria 
en contra. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Jordi Calatayud, va dir 
que la formació política que representa es trobava en la mateixa situació que el sr. 
Ibáñez, atès que, d’una banda, estaven d’acord amb l’expedient de Modificació de 
l’Ordenança Fiscal Núm. 11, relativa a la Taxa del cementiri municipal, però 
d’altra, creien que les taxes relatives a l’IBI, sanejament i escombreries s’haurien 
d’haver congelat atesa la conjuntura econòmica. A més,  va recordar que en relació 
a l’IBI els ciutadans van haver de suportar en el seu dia tant l’increment del 10% 
que va fixar el govern estatal, com l’augment del 3,2 % que va imposar l’equip de 
govern.  
 
 
Seguidament, el sr. Gabriel Martorell, regidor de la formació política de CiU, va 
manifestar que el fet de no haver actualitzat el valors del cadastre --que es podia 
haver fet des del 2011--, juntament amb les pujades desproporcionades que havien 
sofert l’IBI i determinades taxes els darrers anys, feien que el grup municipal que 
representava, tot i estar a favor  de la modificació de la taxa relativa al cementiri, 
hagués de votar --en contra de la seva voluntat-- amb signe negatiu l’aprovació de 
les ordenances fiscals.  
 
 
Per la seva banda, el grup municipal del PP, mitjançant el regidor Sergio Engli, va 
recordar que el posicionament que van tenir en el seu dia va ser en contra perquè 
consideraven que els increments que havien hagut tant a l’IBI, com a d’altres 
taxes, eren molt superiors a l’augment de l’IPC. A tot això, s’havia d’afegir que les 
rendes socials s’havien reduït amb la crisi amb la qual cosa el ciutadà quedava en 
una situació molt delicada. En suma, des de la seva formació política creien que 
aquest any ja no tocava augmentar els impostos, ans al contrari, era hora de 
disminuir-los. Per això, va anunciar que votarien en contra. 
 
 
Intervingué de nou la sra. Apolonia Herrera, qui, adreçant-se al sr. Ibáñez, digué 
que la pressió fiscal a Gavà estava per sota de la dels municipis del voltant.  En 
relació a la intervenció del sr. Martorell, respongué que l’equip de govern no va 
actualitzar els valors cadastrals en el seu dia perquè va considerar que l’impacte 
seria important pels ciutadans. 
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6 - INCORPORACIÓ A L'INVENTARI MUNICIPAL DE BÉNS DE  TERRENYS DEL 
COSTAT SUD AL IES BRUGUERS 
 
Atès l'acord adoptat per la Junta de Govern Local en sessió ordinària de 14 de març de 2014, pel 
qual s'aprova i es dur a terme la divisió en dues parcel· les de la següent finca: 
  
“Terreny de forma sensiblement rectangular de mil sis-cents setanta-un metres quadrats (1,671 
m2), llinda: Nord, amb la Generalitat de Catalunya, Institut d'Educació Secundària Bruguers; Sud, 
amb la Plaça de Catalunya; Est, amb l'Ajuntament de Gavà, terrenys destinats a Mercat 
municipal, i Oest, amb el carrer Jaume I.” 
en les següents: 
 
I.- «Terreny de forma sensiblement rectangular de mil tres-cents tres metres quadrats (1,303 m2), 
llinda: Nord amb la Generalitat de Catalunya, Institut d'Educació Secundària Bruguers; Sud, amb 
part de la Plaça de Catalunya, part amb l'Ajuntament de Gavà; Est amb l'Ajuntament de Gavà, 
terreny destinat a Mercat Municipal, i Oest, amb el carrer Jaume I.» 
 
II.- «Terreny de forma triangular, de tres-cents seixanta-vuit metres quadrats (368 m2), llinda: 
Nord, amb l'Ajuntament de Gavà; Sud i Oest amb la Plaça de Catalunya, i Est, amb l'Ajuntament 
de Gavà, terreny destinat a Mercat municipal.» 
 
així com la seva inscripció el Registre de la Propietat de Gavà. 
 
Atès que la finca originaria no consta en els registres de l'Inventari Municipal de Béns que parteix 
de l'actualització general realitzada amb dades de 2006 en base a l'informe emès per Auren 
Auditors Barcelona, Societat Anònima, en setembre de 2011. 
 
Atès allò que regula el capítol segon del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, respecte la informació que s’ha de fer constar segons la 
naturalesa del bé registrat i la agrupació per epígrafs que ha d’utilitzar-se per classificar-los. 
 
Atès el que determina la Instrucció Normal de Comptabilitat Local, aprovada per l'Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, respecte del registre comptable dels fets amb transcendència 
econòmica. 
 
Atès el que determinen els articles 21 i 35 de les Bases d'execució del Pressupost General de 
l'Ajuntament, respecte de les regles i criteris d'amortització dels elements d'immobilitzat, així com 
de les normes i procediments per a la seva inclusió en el registre d'Inventari Municipal de Bens, 
respectivament. 
 
Vist l'informe de la Cap de la Unitat d'Actuació Urbanística, respecte de la valoració econòmica de 
les finques resultants, de data de 17 de març de 2014. 
 
Vistes les notes simples informatives de data 16 de juny de 2014, emeses pel Registre de la 
Propietat de Gavà, respecte de les finques resultants, descrites en el primer paràgraf. 
 
Vist l'informe inv-04/14, de 9 de desembre, del Cap de Pressupost i Control Intern al respecte. 
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En base a tot això i en virtut a les atribucions que tinc conferides en virtut del Decret de 
l'Alcaldessa DE0345/2014, de 20 de febrer, es proposa al Ple l'adopció del següent acord: 
 
Primer .- Incorporar en el registre de l'Inventari Municipal de Béns, com a producte de la 
subdivisió de la següent finca: 
 
“Terreny de forma sensiblement rectangular de mil sis-cents setanta-un metres quadrats (1,671 
m2), llinda: Nord, amb la Generalitat de Catalunya, Institut d'Educació Secundària Bruguers; Sud, 
amb la Plaça de Catalunya; Est, amb l'Ajuntament de Gavà, terrenys destinats a Mercat 
municipal, i Oest, amb el carrer Jaume I.” 
 
els següents assentaments: 
 
Expedient: Costat Sud de l'IES Bruguers 
 
Núm. d'ordre: 1 
Gènere: Immobles no vials 
Subgènere: Terrenys 
Descripció Finca costat Sub Bruguers – I 
Import: 286.686,06 
Compte: 2200 
Epígraf: 31 
Descripció epígraf: Immobles patrimonial 
Entitat: Ajuntament de Gavà 
Motiu alta: Expedient d'investigació 
Estat possessió: Plena possessió 
Mena incorporació: Sense contraprestació monetària 
Domini: Ús públic 
 
Núm. d'ordre: 2 
Gènere: Vials i altres espais públics 
Subgènere: Terrenys 
Descripció Finca costat Sud Bruguers – I 
Import: 80.967,36 
Compte: 200 
Epígraf: 11b 
Descripció epígraf: Places i vials urbans 
Entitat: Ajuntament de Gavà 
Motiu alta: Expedient d'investigació 
Estat possessió: Obra en curs 
Mena incorporació: Sense contraprestació monetària 
Domini: Ús públic 
 
Segon.- Comunicar el present acord als serveis de comptabilitat perquè facin els assentaments que 
corresponguin en els registres comptables de l'entitat. 
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7 - INCORPORACIÓ A L'INVENTARI MUNICIPAL DE BÉNS, D E FINQUES 
RESULTANTS DE LA SUBDIVISIÓ DE LA FINCA AMB FRONT A  LA RAMBLA 
POMPEU FABRA, 91-93, LA INTEGRACIÓ D'UNA DE LES SUB DIVISIONS EN EL 
TERRENY DEL MERCAT MUNICIPAL DE LA PLAÇA CATALUNYA I LA BAIXA 
DE LES CONSTRUCCIONS DE L'ESMENTAT MERCAT, AMB MOTI U DE SEU 
ENDERROC 
 
Atès l'acord adoptat per la Junta de Govern Local en sessió ordinària de 8 de novembre de 2013, 
pel qual s'aprova i es dur a terme la divisió en dues parcel· les de la següent finca: 
 
«URBANA.- Porció de terreny ubicat al terme municipal de Gavà, amb front a la Rambla Pompeu 
Fabra 91-93, amb una superfície de mil vuit-cents divuit metres quadrats (1.818 m2). Afronta al 
Nord amb els números 91 i 93 de la Rambla Pompeu Fabra, al Sud amb la Generalitat de 
Catalunya, «Institut d'Ensenyament Secundari Bruguers»,, a l'Est amb terreny d'equipament de 
l'Ajuntament de Gavà, actual mercat municipal, i al l'Oest amb la Generalitat de Catalunya, 
«Institut d'Ensenyament Secundari Bruguers»; d'aquesta superfície 42 metres estan destinats a 
vial.» 
 
en les següents: 
 
I.- «URBANA: Porció de terreny ubicat al terme municipal de Gavà, amb front a la Rambla de 
Pompeu Fabra, 93, amb una superfície de mil dos-cents quinze metres quadrats (1.215 m2). 
Afronta: Al Nord amb el núm. 93 de la Rambla Pompeu Fabra, al Sud, amb la Generalitat de 
Catalunya, Institut d'Ensenyament Secundari Bruguers i Ntra. Sra. de Bruguers, a l'Est amb 
terreny d'equipament de l'Ajuntament de Gavà i a l'Oest amb la Generalitat de Catalunya, Institut 
d'Ensenyament Secundari Bruguers i Ntra. Sra. de Bruguers.» 
 
II.- «URBANA: Porció de terreny de forma sensiblement rectangular, ubicat al municipi de Gavà, 
amb front a la Rambla de Pompeu Fabra núm. 91, amb una superfície de cinc-cents seixanta-un 
metres quadrats (561 m2). Afronta: Al Nord, amb núm. 91 de la Rambla Pompeu Fabra, al Sud 
amb la Generalitat de Catalunya,Institut d'Ensenyament Secundari Bruguers i Ntra. Sra. de 
Bruguers; a l'Est amb terreny d'equipament de l'Ajuntament de Gavà, i a l'Oest amb l'Ajuntament 
de Gavà.» 
 
III.- «Resta de finca de 42 metres destinats a vial a la Rambla de Pompeu Fabra, 91-93.» 
 
Atès que la finca originaria no consta en els registres de l'Inventari Municipal de Béns que parteix 
de l'actualització general realitzada amb dades de 2006 en base a l'informe emès per Auren 
Auditors Barcelona, Societat Anònima, en setembre de 2011. 
 
Atès que en el mateix acte, s'acorda l'agrupació d'una de les finques resultants abans descrites, 
concretament la «II», amb una que ja consta en l'Inventari municipal que està destinada a 
equipament de l'Ajuntament de Gavà, actualment com a mercat municipal. 
 
Atès el decret DE 1639/2014, de 14 de juliol, del Tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de 
Governació, Vía Publica, Urbanisme i Medi Ambient i Sostenibilitat en en sentit de concedir a 
ELECNOR, S.A., la llicència d'obres per al enderroc de l'edificació existent (MERCAGAVÂ), 
segons projecte i full d'assumeix del Col·legi d'Arquitectes de Catalunya número 6267, de 16 de 
juny de 2014, ubicat en la Rambla Pompeu Fabra 87, amb les condicions que descriu. 
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Atès, així mateix, l'acord de la Junta de Govern Local de 14 de març de 2014, en que es divideix la 
finca de mil dos-cents quinze metres quadrats (1.215 m2), descrita abans com a resultant «I», per 
l'acord de 8 de novembre de 2013, en les següents: 
 
I.- PORCIÓ DE TERRENY ubicat al terme municipal de Gavà, de forma sensiblement rectangular 
de tres-cents seixanta-vuit metres quadrats (368 m2). Llinda, al Nord, part amb la Rambla Pompeu 
Fabra i part amb l'Ajuntament de Gavà; Sud, amb la Generalitat de Catalunya, Institut 
s'Ensenyament Secundari Bruguers; Est amb l'Ajuntament de Gavà, i Oest, amb la Generalitat de 
Catalunya, Institut s'Ensenyament Secundari Bruguers. - Bé de caràcter patrimonial. 
 
II.- TERRENY ubicat al terme municipal de Gavà, de vuit-cents quaranta-set metres quadrats (847 
m2). Llinda, al Nord, amb la Rambla Pompeu Fabra núm 93; al Sud, part amb la Generalitat de 
Catalunya, Institut s'Ensenyament Secundari Bruguers, i part amb l'Ajuntament de Gavà, i a 
l'Oest, part amb la Generalitat de Catalunya, Institut s'Ensenyament Secundari Bruguers. - Bé de 
caràcter patrimonial. 
 
Atès allò que regula el capítol segon del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, respecte la informació que s’ha de fer constar segons la 
naturalesa del bé registrat i la agrupació per epígrafs que ha d’utilitzar-se per classificar-los. 
 
Atès el que determina la Instrucció Normal de Comptabilitat Local, aprovada per l'Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, respecte del registre comptable dels fets amb transcendència 
econòmica. 
 
Atès el que determinen els articles 21 i 35 de les Bases d'execució del Pressupost General de 
l'Ajuntament, respecte de les regles i criteris d'amortització dels elements d'immobilitzat, així com 
de les normes i procediments per a la seva inclusió en el registre d'Inventari Municipal de Bens, 
respectivament. 
 
Vist l'informe de la Cap de la Unitat d'Actuació Urbanística, respecte de la valoració econòmica de 
les finques resultants, de data de 17 de març de 2014. 
 
Vist l'informe de la Cap de la Unitat d'Actuació Urbanística, respecte de la valoració econòmica de 
les finques resultants, de data de 22 de novembre de 2013. 
 
Vistes les notes simples informatives de data 16 de gener de 2014, emeses pel Registre de la 
Propietat de Gavà, respecte de les finques resultants 35977 i 35974. 
 
Vistes les notes simples informatives de data 8 de maig de 2014, emeses pel Registre de la 
Propietat de Gavà, respecte de les finques resultants 36012 i 36013. 
 
Vistos els registres de l'Inventari Municipal de Béns, actualitzat pel Ple de la Corporació en data de 
26 de juny de 2014. 
 
Vist l'informe inv-05/14, de 9 de desembre, del Cap de Pressupost i Control Intern al respecte. 
 
En base a tot això i en virtut a les atribucions que tinc conferides en virtut del Decret de 
l'Alcaldessa DE0345/2014, de 20 de febrer, es proposa al Ple l'adopció del següent acord : 
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Primer.- Donar de baixa a l'Inventari Municipal de Béns, com a efecte de l'enderroc de les 
edificacions del mercat municipal de la Plaça de Catalunya, els següents elements a data de 14 de 
juliol: 
 

Núm. bé Descripció Alta TA V. 
útil 

Preu 
adquisició 

Fons 
amortitzat 

Valor net  

12a30-
E-1 

Mercado Plaça Catalunya 29/04/1983 2 50 229.304,84 143.136,58 86.168,26 

12a30-
M-1 

Projecte de reforma (2003) 18/11/2003 2 50 388.787,43 82.849,02 305.938,41 

12a30-
M-2 

Modificació projecte 
reforma (2004) 

14/09/2004 2 50 55.347,23 10.884,41 44.462,82 

     673.439,50 236.870,01 436.569,49 

 
Segon.- Donar de baixa a l'Inventari Municipal de Béns, per l'agrupació de finques preexistents en 
l'Inventari, el següent terreny: 
 

Núm. bé Descripció Alta TA V. 
útil 

Preu 
adquisició 

Fons 
amortitzat 

Valor net  

12a30-
T-1 

Mercado Plaça Catalunya 
(terreny) 

29/04/1983 0 0 296.332,41 0,00 296.332,41 

 
Tercer.- Incorporar a l'Inventari Municipal de Béns, per l'efecte de les agrupacions de finques 
descrites en la part expositiva els següents terrenys: 
 
Expedient: C27 – Mercat Municipal Merca-Gavà 
 
Núm d'ordre: 1 
Gènere: Immobles no vials 
Subgènere: Terrenys 
Descripció Terreny per la ubicació del Mercat Municipal Merca Gavà 
Import: 829.200 
Compte: 2200 
Epígraf: 12a 
Descripció epígraf: Immobles domini públic 
Entitat: Ajuntament de Gavà 
Motiu alta: Alta per cessió 
Estat possessió: Plena possessió 
Mena incorporació: Sense contraprestació monetària 
Domini: Servei Públic 
 
Núm d'ordre: 2 
Gènere: Immobles no vials 
Subgènere: Terrenys 
Descripció Terreny al costat IES Bruguers 
Import: 80.967,36 
Compte: 2200 
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Epígraf: 31 
Descripció epígraf: Immobles patrimonials 
Entitat: Ajuntament de Gavà 
Motiu alta: Expedient investigació 
Estat possessió: Plena possessió 
Mena incorporació: Sense contraprestació monetària 
Domini: Patrimonial 
 
Núm d'ordre: 3 
Gènere: Immobles no vials 
Subgènere: Terrenys 
Descripció Terreny al costat Mercat Municipal Merca-Gavà 
Import: 186.356,94 
Compte: 2200 
Epígraf: 31 
Descripció epígraf: Immobles patrimonials 
Entitat: Ajuntament de Gavà 
Motiu alta: Expedient investigació 
Estat possessió: Plena possessió 
Mena incorporació: Sense contraprestació monetària 
Domini: Patrimonial 
 
Quart.- Comunicar als serveis de comptabilitat el present acord, perquè facin els assentaments 
comptables que corresponguin en sistema d'informació comptable. 
 
 
8 - CLASSIFICACIÓ DEL SECTOR PÚBLIC LOCAL DE L'AJUN TAMENT DE 
GAVÀ.  
 
Antecedents 
 
I.  La Ley 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració 
Local ha suposat una modificació important de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local. 
 
Entre d'altres aspectes, la modificació de la disposició addicional dotzena, en el seu punt segon, 
incorpora un mandat al Ple de la Corporació per a que classifiqui les entitats vinculades o 
dependents d'aquesta que integren el sector públic local, atenent les següents característiques: 
volum o xifra de negoci, número de treballadors, necessitat o no de finançament públic, volum 
d'inversió i característiques del sector en que desenvolupa la seva activitat. 
 
II. Aquesta classificació determinarà el nivell en que l'entitat se situa a efectes de: 
 

a) Nombre màxim de membres del consell d'administració i dels òrgans superiors de 
govern o administració de les entitats, en el seu cas. 
b) Estructura organitzativa, amb fixació del nombre mínim i màxim de directius, així 
com la quantia màxima de la retribució total, amb determinació del percentatge màxim 
del complement de lloc i variable. 
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El nombre màxim de membres del consell d'administració i òrgans superiors de govern o 
administració de les esmentades Entitats no podrà excedir de: 
 

a) 15 membres en les Entitats del grup 1. 
b) 12 membres en les Entitats del grup 2. 
c) 9 membres en les Entitats del grup 3. 
 

III. Per altra banda, també obliga a detallar les retribucions i els conceptes retributius d'aquelles 
persones que, mitjançant contracte, bé mercantil, bé d'alta direcció, estiguin desenvolupant la 
seva activitat professional en qualsevol ens, consorci, societat, organisme o fundació integrada 
en el sector públic de l'ens respectiu de que es tracti. 
 
IV. En relació a la classificació, la Ley 2/2013, no dona uns criteris objectius, però, com 
orientatius, la Recomanació de la Comissió Europea de 6 de maig de 2003 estableix una 
classificació d'empresa en funció del nombre de treballadors empleats i del volum de negoci. En 
concret realitza aquesta classificació: Microempreses: menys de 10 empleats i volum de negoci 
inferior a 2 milions d'euros anuals; Petita empresa: menys de 50 empleats i volum de negoci 
inferior a 10 milions d'euros; i Mitjana empresa: menys de 250 empleats i volum de negoci 
inferior a 50 milions d'euros. 
 
V. Segons informe de la Intervenció General l'Ajuntament de Gavà el seu sector públic està 
format per dues empreses de capital íntegrament municipal, Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. 
I Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA. 
 
VI . Segons informe dels respectius gerents, amb el vistiplau del seu president, les 
característiques de les empreses són: 
 

1- Prestació de Serveis al ciutadà, SA. 
1- Xifra de negoci..................................371.110.01€ 
2- Nombre de treballadors ....................180 al1 de gener i 190 a 31 desembre 2013  
3- Finançament públic...........................Si 
5- Característiques del sector ................Serveis de recollida, de residus, neteja viària i 
manteniment. 
 
Atès que PRESEC, SA. en l'exercici 2013 té més de 50 treballadors, i d'acord a les 
Recomanacions de la Comissió Europea, caldria classificar-la com empresa del grup I 
 
2- Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA 
1- Xifra de negoci .................................391.553,80 € 
2- Nombre de treballadors ....................17 a l'1 de gener i 7 al 31 de desembre 2013 
3- Finançament públic...........................Si 
5- Característiques del sector ...............Gestió urbanística del sòl i l'habitatge 
 
Atès que GTI, SA., en l'exercici 2013, tenia al final menys de 10 treballadors i un volum 
de negoci inferior a 2 milions d'euros, caldria classificar-la com empresa del grup III. 
No obstant, ateses les característiques fluctuants del sector on desenvolupa la seva 
activitat, el sector immobiliari, com demostra que el volum de negocis de l'exercici 
2012 fos 7.130.796,15 € i les previsions pel 2014 de 4.168.724,14 €, s’opta per 
incloure'l dintre del grup II.  
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Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, 
Medi Ambient i Sostenibilitat, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa, la proposta d'acord següent: 
 
Primer.- Establir les categories d'ens instrumentals següents 

 
NÚM. DE DIRECTIUS PERCENTATGE 

MÀXIM DE LES 
RETRIBUCIONS 

COMPLEMENTARIES 

GRUP NÚM MÀXIM DE MEMBRES 
CONSELL/ÒRGAN 

Mínim Màxim 

QUANTIA MÀXIMA 
ANUAL DE LES 
RETRIBUCIONS 

BÀSIQUES 

C.P. C.V. 

I 11 1 3 85.000 € 15% -- 

II 11 1 2 70.000 € 15% -- 

 
 
(*) Sempre que aquestes, sumades a les complementàries, no excedeixin de les establertes com 
a màximes, en cada moment, per la Llei de Pressupostos Generals de l'Estat corresponent. 
 
Segon.- Classificar els ens instrumentals d'aquest Ajuntament que a continuació es relacionen 
en les categories següents: 
 
- Prestació de Serveis al Ciutadà, SA: Grup I 
 
- Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA.: Grup II 
 
Tercer.- Procedir a l'adaptació dels contractes mercantils o d'alta direcció vigents al que disposa 
la normativa d'aplicació, si això fos precís. L'adaptació no podrà produir cap increment, en 
relació a la seva situació anterior. 
 
Quart.- Notificar el present acord als interessats. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CIU i 2 ICV-EUiA),  dos (2) 
en contra (ERC-EV-IxG) i una (1) abstenció (C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

--------- 
 

Un cop feta l’explicació del punt per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta 
d’alcalde, va intervenir el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-
EV-IxG, per dir que estaven d’acord amb la classificació efectuada però va 
anunciar que votarien en contra pel fet de no tenir cap representant al Consell 
d’administració de PRESEC, SA, tot i que la classificació contemplava un nombre 
màxim de quinze consellers i en l’actualitat només hi formaven part onze. 
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 

 
PRECS I PREGUNTES 

 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va dir que, en primer lloc, hi havia una 
pregunta oral formulada durant la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, que 
era del sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, qui va preguntar en 
relació a la instal· lació d’una canonada de gas per part de la companyia Gas Natural SdG amb la 
finalitat subministrar gas als veïns del barri de La Sentiu. 
 
En relació a aquesta pregunta, el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va respondre que una vegada 
realitzades les oportunes comprovacions, haig d'informar-li que no podem accedir a la seva 
sol·licitud de millorar l'acabat superficial “com si anés una vorera” de la senda que discorre al 
costat de la carretera de la Sentiu en el desviament cap a Castelldefels i la plaça de la Sentiu, ja 
que de fer-ho així, canalitzaríem obligatòriament als vianants a un punt en què haurien de creuar 
la citada carretera sense cap tipus de protecció, just abans d'una corba sense visibilitat amb el 
consegüent perill que comporta. No obstant això, sí demanarem a Gas Natural que deixi, com a 
mínim, en les mateixes condicions que les actuals, o millorada, la citada senda perquè pugui ser 
utilitzada per moure's per la zona. 
 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. José-Antonio Sáez --va dir-- que a la derecha del 
depósito de aguas de Gavà, tras los edificios de la llamada Terraza de Gavà (C / Clara 
Campoamor), existe un parque público pequeño sin nombre conocido que por las noches es 
especialmente utilizado por multitud de jóvenes para su “asueto” y, lo verdaderamente 
preocupante, para el consumo de drogas blandas de manera masiva, aprovechando que dicho 
parque de propiedad pública (porque tiene mobiliario público y los servicios públicos se 
encargan de su limpieza) carece de toda iluminación. Tal es así que los niños del vecindario en 
cuanto llega el invierno no pueden acceder a disfrutar de dichas instalaciones al oscurecer muy 
temprano, y ni tan siquiera pueden acceder los adultos, pues la falta de iluminación hace del 
todo imposible hacerlo so riesgo de caer por las escaleras. A continuació, va formular el següent 
prec: Se aproveche el actualmente en discusión Presupuesto de 2015 para dotar una partida para 
invertir en la iluminación de dicho parque, permitiendo su uso y disfrute durante todo el año por 
los vecinos y anulando la posibilidad de uso que se le está dando hasta ahora 
 
Una vegada efectuades les oportunes comprovacions, --digué el sr. José Obispo, tinent 
d’alcalde,-- haig d'informar-li que la il· luminació de la zona de les Farreres al fet que vostè es 
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refereix, es considera suficient, ja que està envoltada de la pròpia del vial adjacent. Malgrat 
això, i no modificarem els pressupostos del 2015 procedirem a reforçar-la tan aviat com la 
programació de treballs de PRESEC ens ho permeti. 
 
 
Tot seguit la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP va recordar que en el Plenari 
del mes de març de 2014, el Grup Municipal Popular va presentar 2 Precs al Govern Municipal 
demanant que la ciutat de Gavà tingués un reconeixement al Expresident del Govern de 
l’Espanya, Adolfo Suárez i un altre per tenir als nostres carrers, un record per les víctimes del 
terrorisme. La resposta del Govern Municipal va ser en el primer Prec, prendre nota i estudiar i 
en el segon Prec, tenir en consideració i traslladar a la Comissió del Nomenclàtor. És per tot 
l’exposat, que va formular el següent prec: En quin estat d’execució es troben els Precs 
presentats pel PP a la sessió plenària de 27 de març de 2014 relatius al reconeixement del Ex 
President del Govern d’Espanya, Adolfo Suárez i a les víctimes del terrorisme atès que han 
passat 8 mesos des de la seva presentació? 
 
D’acord amb la seva pregunta de la denominació d'una via amb el nom d'Adolfo Suárez cal dir 
–contestà la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde-- que les Normes de funcionament de la 
Ponència de Nomenclator i els seus annexos: Els criteris generals (Annex I) i la tipologia de via 
(Annex II) aprovat s per Decret d'alcaldia de 17 de novembre de 2008 indiquen que, “ Els noms 
que es facin servir provindran preferentment de l'àmbit local, les arts, les ciències, la toponímia i 
la tradició” tot i que “també s’acceptaran els noms propis de persones amb mèrits i prestigi 
suficientment acreditat”. Ara bé, també que en el supòsit de persones finades sense vinculació 
directa amb Gavà, com és el cas, és necessari el transcurs de cinc anys des del seu traspàs i 
l'autorització dels familiars en primer grau de consanguinitat. Atès que hores d'ara no resultaria 
viable la petició, ja que no ha transcorregut aquest temps (data de la mort 23 de març de 2014) 
la Ponència del Nomenclator no s'ha pronunciat al respecte. Quant a la col·locació d'una placa 
en homenatge i record a totes les víctimes del terrorisme, des de la Ponència del Nomenclator 
no es pot donar resposta per qüestió de competència, en tant que no es tracta de posar nom a cap 
via, espai o equipament, sinó d'instal· lar una placa commemorativa en un lloc adient. 
 
 
En una nova pregunta, aquest cop a càrrec del sr. Sergi Engli, regidor del PP, va exposar que a 
una resposta al Grup Popular, el Govern Municipal ens informà de que la plantilla de la Policia 
Local de Gavà està formada per 78 agents dels quals, 4 són dones, el que no representa ni el 5% 
del total de la plantilla. Aquesta manca d’igualtat als llocs de feina manifesta una vegada més 
que les administracions han de seguir treballant de manera coordinada i conjunta per una 
igualtat efectiva entre homes i dones a la nostra societat, en especial en certes ocupacions. És 
per tot l’exposat, que va preguntar: Com valora el Govern Municipal que a la plantilla de la 
Policia Local només la integrin 4 dones el que representa el 5 % del total? Quins han estat els 
Plans d’Igualtat elaborats pel Govern Municipal en el marc de la Llei 3/2007 de 22 de març per 
tal d’incentivar la incorporació de dones a la Policia Local? Quines mesures ha previst el 
Govern Municipal en futures convocatòries de llocs de treball a la Policia Local de Gavà per tal 
de facilitar la incorporació de dones a aquesta tasca? Té previst el Govern Municipal 
incrementar la plantilla de la Policia Local donada la clara manca d’efectius que s’ha anat 
produint en els darrers anys? 
 
Tornà a intervenir la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, per informar que efectivament la 
plantilla del personal de la Policia Municipal està formada únicament per quatre dones, 
tanmateix, l'Ajuntament de Gavà té la ferma voluntat d'incrementar el nombre de dones en 
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aquest sector de forma progressiva i d'acord amb la normativa vigent en cada moment a les 
administracions públiques. En aquest sentit, l'Ajuntament de Gavà v aprovar el Pla d'Igualtat 
Intern (elaborat en forma conjunta pel departament de Recursos Humans i l'Àmbit d'Igualtat i 
Ciutadania) en el qual s'establia entre d'altres, l'objectiu de millorar la presència equilibrada 
d'homes i dones en les àrees i ocupacions de l'Ajuntament que actualment es troben fortament 
masculinitzades o feminitzades. Lamentablement la sistemàtica restricció en les successives 
ofertes d'ocupació pública establertes en els darrers anys pel govern de la nació a través de les 
lleis de pressupostos generals de l'Estat han impedit que l’Ajuntament pogués ofertar de forma 
sistemàtica i ordenada places d'agents de la policia municipal on estableixin mesures de 
discriminació positiva amb l'objectiu de reequilibrar el nombre d'efectius de dones en aquest cos 
de seguretat. Malgrat tot, donat que l'Ajuntament sempre ha estat sensible a aquesta qüestió, 
darrerament ha començat a utilitzar les comissions de serveis amb l'objectiu de possibilitar 
l'arribada de dones a la nostra policia provinents d'altres municipis. Així, ja li puc avançar que el 
proper dia 1 de gener de 2015 s'incorpora una agent de policia que ve de la Policia Local de 
l'Ajuntament de l'Escala i estem treballant en la propera incorporació d'una dona en els propers 
mesos. Finalment, cal posar de relleu que l'Ajuntament de Gavà, com la majoria de les 
corporacions municipals d'aquest país, no pot incorporar nou personal a la seva plantilla en 
compliment del que s'estableix a la Llei de Pressupostos Generals de l'Estat. Recordi que fins 
aquest any 2014 la taxa reposició fixada per aquesta norma estatal de caràcter bàsic era 
únicament del 10 % per a la policia local (calia que es produeixin 10 vacants a la policia per 
poder ofertar 1 plaça) i de cara al 2015 el projecte de llei actualment en tramitació parlamentària 
ho limita al 50%. 
 
 
Seguidament, va a prendre de nou la paraula la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal 
del PP per formular una nova pregunta, a la qual, com antecedents, va dir que el darrer mes de 
novembre, es va editar una edició especial del Diari El Bruguers amb un tema monogràfic com 
va ser el civisme. Aquest diari, va ser un element més dels duts a terme dins la campanya “Junts 
fem civisme” a més de ser un anunci electoral d’altres accions que en els darrers temps s’han 
dut o s’estan duent a terme a la ciutat. Per tot l’anterior va preguntar: Quin ha estat la tirada de 
El Bruguers en la seva edició especial del mes de novembre de 2014? Quina ha estat la 
distribució feta dels mateixos? Quin ha estat el seu cost, detallant si aquesta edició especial 
s’inclou en el contracte existent o bé a suposat un complement de la mateixa tot detallant a 
quina partida pressupostària pertany? 
 
En primer lloc --respongué la sra. Herrera-- deixi'm dir-li no podem acceptar la seva afirmació 
quan diu que el núm. del Bruguers dedicat al civisme incloïa també “un anunci electoral”. No sé 
a què es refereix, però tampoc no ens sorprenen aquestes afirmacions per part seva. Ara bé, si 
vostè no creu necessari informar a la ciutadania i apel·lar al civisme, ni explicar mesures que 
justament persegueisen millorar la neteja i el civisme, ni informar sobre les obres a l'espai 
públic (en concret la reforma de l'avinguda Bertran i Güell), això ens fa pensar que el Partit 
Popular està, també a Gavà, allunyat de les preocupacions de la ciutadania. Nosaltres sí que ho 
tenim clar, per això valorem positivament l'edició d'un número monogràfic del periòdic 
Bruguers. Un número que va rebre el mateix tractament que la resta d'edicions. És a dir: una 
edició de 22.000 exemplars que es van distribuir per tota la ciutat. Un número que va tenir un 
cost de 1.689 € entre impressió i distribució. Aquests diners es van imputar, lògicament, a les 
partides destinades a impressió i distribució del Bruguers. 
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La darrera intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del sr. Josep Llobet, regidor i 
portaveu de l’esmentada formació política qui atès --digué-- el Projecte de Reforma de 
l’Avinguda Bertrán i Güell a Avinguda del Mar que durà a terme i finançarà l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona. Atès que el projecte s’ha redactat tenint en compte 3 trams: 
Arranjament camí del Mar, Avinguda Bertrán i Güell i pas sota vies ADIF que s’executaran en 
2 fases. Per tot l’exposat va preguntar: Quant està previst que s’iniciïn les obres de reforma de 
l’Avinguda Beltrán i Güell a Avinguda del Mar, desglossat per fases i durada de cada una de les 
mateixes? Quines seran les conseqüències d’aquests obres en la mobilitat de vehicles i 
persones? Quines les actuacions que es duran a terme per promoure zones de trànsit alternatives 
i evitar el major nombre d’inconvenients als usuaris dels trams afectats per les obres? 
 
En primer lloc, --va respondre el sr. Obispo-- li recordaré les fases del projecte i els trams que 
contempla cadascuna, les quals ja van ser exposades en detall durant la Comissió Informativa 
celebrada el propassat dia 28 d’octubre. La FASE 1, que com be sap, es troba ja en execució, 
inclou; El Tram 1, des del pont de la C-32 fins la Plaça de la Terra, i el Tram 3, el pas sota 
ADIF. La FASE 2, que es troba en tramitació, comprèn l’Avinguda Bertran i Güell en el tram 
situat entre el carrer Barcelona fins sota el pont de la C-32. La FASE 1 es va iniciar el dia 17 de 
novembre i el termini d’execució previst és de dos mesos. Per la seva banda, el projecte de la 
FASE 2 ja està en exposició pública, pas previ a la seva posterior licitació i adjudicació per part 
de l’AMB, amb la previsió que les obres es puguin iniciar el proper mes de juliol de 2015, 
preveient que els treballs tindran una durada aproximada de 3 mesos. Comentar-li que respecte 
l’afectació dels vehicles, en els trams 2 i 3, els treballs comporten una reducció de l’amplada de 
la calçada, però no hi ha tall de trànsit més enllà d’algunes actuacions molt puntuals. En canvi, 
durant les obres del  Tram 3, situat sota la via del tren, es mantindrà la restricció de trànsit en el 
carril d’entrada a la ciutat. Respecte l’afectació dels vianants, es manté sempre oberta una de les 
dues voreres de l’Avinguda Bertran i Güell, ja sigui costat Viladecans o costat Castelldefels, per 
tal de fer possible en tot moment el pas dels vianant per voreres sense obres. També indicar-li 
que s’ha instal· lat al pont de Barnasud, senyalització indicativa de zona d’obres i la 
recomanació d’itineraris alternatius. La senyalització és també present a la mateixa Avinguda 
Bertran i Güell i en els carrers i rotondes circumdants. Finalment, permeti’m que li digui que la 
seva pregunta em resulti força sorprenent ja que tota aquesta informació es troba recollida 
detalladament en l’edició especial del mes de novembre del diari El Bruguers, la mateixa que 
vostès qualificaven d’anunci electoral. Sembla doncs que en aquesta ocasió els prejudicis no els 
han permès veure la utilitat de la informació que conté aquesta edició, que no es més que 
informació útil per al dia a dia de la ciutadania de Gavà i que és el que caracteritza el diari El 
Bruguers. 
   
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell, regidor de l’esmentada formació, va 
exposar que són per tots nosaltres conegudes les peculiaritats de les voreres del tram del carrer 
de Santa Teresa amb Mare de Déu dels Dolors, per les quals i per la seva poca amplada i l'arbrat 
qui hi trobem, sempre ha estat un impediment en quant al pas de vianants especialment per a la 
gent gran i sobretot per a minusvàlids. Aquesta peculiaritat en aquest carrer és molt antiga i pel 
disseny del mateix en el seu dia, no planificat, mai no s'ha actuat per corregir la situació però cal 
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que aquesta s'afronti d'una vegada per totes i sobretot quan els propis veïns i ciutadans amb 
discapacitat de mobilitat així ens ho han fet arribar al nostre grup polític. És per aquests motius 
que va formular el següent prec: S'iniciïn les actuacions pertinents per adequar les voreres 
d'aquest tram de carrer i d'altres que hi puguin haver de similars a la ciutat, a les normatives i 
models actuals. 
 
L’ Equip de Govern --contestà el sr. Obispo-- coneix perfectament  la situació d’aquest tram del 
carrer Santa Teresa i d’algun altre carrer de la ciutat. De fet, ja tenim projectes redactats 
d’alguns d’aquests punts, pendents del corresponent finançament. Senyors de CiU, permeti’m 
una reflexió. Vostès són plenament conscients de la situació econòmica que estem patim les 
Administracions i de les  dificultats per fer front a totes les demandes que ens proposen i per 
tant, han de ser conscients de que per poder atendre aquesta i d’ altres peticions que ens fan, 
hauríem de duplicar o triplicar el pressupost municipal, qüestió  aquesta que en aquests 
moments  evidentment,  es del tot inviable. 
 
 
En un nou prec, formulat també pel sr. Rafanell, va fer-se ressò que els hi havien fet arribar la 
preocupació sobre la situació del Camí de la Caseta d'en Nicasi pel que fa a l'arbrat i la 
perillositat d'aquest amb el cablejat elèctric que hi travessa pel mig del mateix. És per aquests 
motius que, va formular el següent prec: Es revisi la situació de l'arbrat del camí citat, del 
cablejat elèctric que hi travessa i es valori i actuï sobre la perillositat de l'afer que ens preocupa. 
 
Pel que fa a aquest prec el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va dir que un cop realitzada la 
corresponent inspecció, li podem informar que els cables a que vostè es refereix corresponen a 
uns conductors de telèfon fora de servei que no comporten cap tipus de perill; malgrat això, 
avisarem a la Companyia Telefònica perquè procedeixi a la seva retirada tant bon punt sigui 
possible. 
 
 
A continuació, intervingué el sr. Gabriel Martorell, regidor de la formació política de CiU, qui 
va exposar que arribada la temporada de primavera i estiu a la ciutat, uns dels espais amb més 
afluència de gent i que pateixen la falta de climatització adequada són els pavellons 
poliesportius de la ciutat. Així doncs, el públic assistent a les diferents activitats esportives que 
s'hi celebren, pateixen cops de forta calor i temperatures fora dels paràmetres de benestar amb 
les molèsties i inconvenients que suposa, sense deixar de valorar l'afectació que aquest fet 
suposa pels propis esportistes. És per aquests motius que va formular el següent prec: Al 
Govern Municipal que realitzi les millores pertinents per solucionar aquesta situació. 
 
Com vostè coneix, --respongué el sr. Miquel-Àngel Díaz-- continuadament s’estan realitzant 
mesures amb l’objectiu de millorar les nostres instal· lacions esportives. Entre totes aquestes hi 
ha les que s’adrecen a la millora de la confortabilitat dels espectadors i espectadores dels 
esdeveniments esportius. Com tothom coneix, els nostres pavellons no estan climatitzats, com 
no ho estan la majoria de pavellons del nostre entorn. No obstant, seguirem aplicant aquestes 
mesures de millora per garantir la màxima confortabilitat possible dels i les assistents als 
esdeveniments esportius. 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor de CiU va passar a formular un altre en el qual, com 
antecedents, deia que veïnes i veïns de Gavà, usuaris del ball de saló ens han fet arribar el seu 
neguit per no poder disposar d'un espai propi, adequat i idoni per poder realitzar aquesta modalitat 
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lúdic / esportiva amb les condicions òptimes. Aquesta activitat que ja es porta a terme de fa 
moltíssims anys a la nostra ciutat, també es localitza a la majoria de municipis especialment de les 
nostres rodalies i és en la major part d'aquestes localitats, que sí compten amb espais adaptats i 
pensats per a realitzar aquesta activitat amb plenes condicions. Per tot l’anterior va realitzar el 
següent prec: Es tingui en compte per part de l'Equip de Govern que, en el moment d'aportar nous 
equipaments municipals a la ciutat (com ara el nou Mercat Mpal) així com en aquelles 
remodelacions que es duguin a terme en els ja existents, que s'habiliti una sala de ball amb les 
condicions necessàries que coneixen els propis usuaris tot coordinant-ho amb els mateixos. 
 
Respecte a aquesta qüestió el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va informar que l’equip de 
govern es receptiu a les propostes que les entitats de la ciutat fan en relació a les millores i 
adequacions dels equipaments per tal d’adaptar-los a la necessitats i requeriments que 
plantegen, i que anem realitzant d’acord a les disponibilitats pressupostàries. En aquest sentit –
va afegir– serem sensibles a aquesta necessitat i la tindrem en compte en el futur. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de CiU, també el sr. Gabriel Martorell va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria--  que en les darreres edicions publicades del Periòdic 
Municipal El Bruguers, el tractament que es dóna als diferents grups polítics municipals del 
Consistori és  cada cop més desproporcionat. Per aquest motiu va formular el següent prec: Es 
tingui en compte la proporcionalitat dels diferents grups polítics municipals dins els diferents 
medis de comunicació de la ciutat, ja sigui el Periòdic Municipal El Bruguers, com Gavà Televisió 
o Ràdio Gavà i que aquests representin realment la totalitat de la realitat plural política de la ciutat, 
fet que actualment no és així. 
 
En relació a aquest prec la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va manifestar el següent: “Ni 
aquest govern municipal, ni tampoc els responsables dels mitjans de comunicació municipals, no 
acabem d'entendre la seva afirmació quan diu que darrerament es el periòdic El Bruguers hi ha 
“desproporcionalitat” dels grups polítics. Al diari Bruguers es mantenen tant l'espai fixe dedicat al 
portaveus dels grups, com les informacions referents a l'activitat política dels grups, ja sigui 
vinculada als seus posicionaments en el Ple municipal, ja sigui a les informacions d'actualitat que 
generin. En aquest sentit, els responsables dels mitjans de comunicació municipals ens han 
confirmat que atenen regularment i puntualment totes les peticions o convocatòries dels grups 
polítics. Des d'aquest punt de vista, tampoc no entenem com pot parlar vostè de 
desproporcionalitat. I si el que vostè el preocupa és la presència del seu grup en particular, li puc 
dir que és prou evident, i vostè ho hauria de saber millor que ningú. Les dades són clares, i es 
deriven de tot el que han publicat els mitjans municipals. Tenint com a referència els 5 darrers 
núm. el Bruguers ha publicat les següents informacions: CiU demana al PSC que governi amb 
sentit comú i positivisme, en el núm. de juliol 2014; Ramon Castellano, candidat de CiU a 
l'alcaldia, núm. de setembre 2014. En aquestes dues ocasions els mitjans de comunicació van estar 
convocats pel grup municipal de CiU. A partir d'aquesta data no hi ha hagut cap altra convocatòria 
com a grup. Bé, només una nota de premsa del 30 de novembre, dirigida exclusivament al 
Bruguers edició paper, informant que el regidor Ramon Castellano passava a presidir el Consorci 
del Parc Agrari del Baix Llobregat . Aquesta informació es va haver de substituir en el moment 
del tancament del diari, ja que pocs dies després la presidència del Consorci (ara sí de manera 
definitiva i per votació, i no pas provisional ni temporal) la va assumir el president del Consell 
Comarcal. 
 
Malgrat no hi hagi cap altra convocatòria de CiU, El Bruguers ha donat informació de l'activitat 
d'aquest grup polític en el següents temes: Al Bruguers de juliol, es recull l’opinió del regidor 
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Gabriel Martorell a la notícia de política “El Ple defensa l’ampliació de l’Hospital de 
Viladecans”; Al Brugers de novembre, es recul l’opinió del sr. Ramon Castellano a la notícia de 
política “Els grup municipals es posicionen davant el 9-N”; Al Brugers de desembre es recull 
l’opinió del sr. Ramon Castellano a la informació “10.446 persones van votar en el procés 
participatiu del 9-N”. En el mateix número es recull l’opinió del regidor de CiU, Gabriel 
Martorell a la informació 2El Ple demana una gestió de l’aeroport compatible amb la qualitat de 
vida de la ciutadania”. Així mateix, el Brugers.cat, Gavà Telñevisió i Ràdio Gavà han assistit a 
les convocatòries de CiU sempre que se’ls ha convocat, i han donat informació de la seva 
activitat en tot moment, amb major immediatesa que El Bruguers paper, donat que Ràdio Gavà 
emet diàriament i el bruguers.cat i gavatv.cat s’actualitzen permanentment. Sr. Martorell, crec 
que les dades són prou evidents. No sé jo si altres mitjans públics i d’abast nacional, els que 
depenen de la Corporació Catalana de Mitjans Audiovisuals, podrien presentar dades tant 
proporcionalment evidents. 
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política de CiU, va començar el corresponent al grup 
municipal d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Andreu Pérez, va recordar que 
l’empresa Roca Sanitaris, abans Roca Radiadors, va ser des de la seva fundació el 1917, i durant 
moltes dècades, el motor econòmic de Gavà. A hores d’ara, però, a conseqüència dels processos 
de deslocalització industrial portats a terme per l’empresa, aquesta ha perdut pes específic, i ha 
generat pobresa i precarietat social a través de múltiples expedients de regulació d’ocupació, 
acomiadaments i baixes. Fa poques setmanes, el govern local ha signat un conveni i “un 
protocol d’intencions que vol ser un full de ruta” per replantejar urbanísticament l’ús dels 
actuals terrenys que ocupa l’empresa. En un llenguatge confús, s’ha anunciat que es preveu que 
als terrenys s’hi desenvolupin nous “usos urbanístics mixtos i espais públics d’alta qualitat 
urbana” (és a dir, pisos d’alt estànding) que “permetran fer nous plantejaments en el nostre 
entorn urbà” (és a dir, requalificacions urbanístiques). Resulta sorprenent que en aquests 
moments el govern local s’estigui plantejant fer el joc a la propietat empresarial, a través de la 
requalificació d’uns terrenys que ara estan qualificats com a zona industrial, al mateix moment 
que el mateix govern està dient que Gavà manca de sòl disponible per a activitats econòmiques i 
es planteja, a través d’altres figures urbanístiques, requalificar zones agrícoles i d’equipaments 
en zones per a activitat econòmica. Tot plegat ens remet als sovintejats “pelotazos” urbanístics 
que van provocar l’actual escenari de crisi econòmica i corrupció política, amb l’agreujant que 
els canvis que es preveuen, especialment en el cas dels terrenys de Roca, són fruit d’acords 
pactats en despatxos opacs, entre polítics locals i empresaris d’una multinacional que ha 
deslocalitzat la producció i ha deixat sense feina a molts gavanencs. Entenem que uns canvis 
d’aquesta magnitud no poden seguir fent-se d’esquenes a la ciutadania. Per la qual cosa va 
formular el següent prec: Instem el govern local a que, davant de qualsevol canvi d’usos, o 
futura requalificació dels terrenys que ocupa l’empresa Roca o altres zones actualment agrícoles 
o d’equipaments, es comprometi a fer una consulta ciutadana per tenir en compte l’opinió de la 
ciutadania en el disseny de la ciutat futura. 
 
Per la seva banda, el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, respongué el següent: Sr. Pérez Lorite. En 
primer lloc, voldria deixar molt clara una cosa: aquest govern municipal està molt satisfet del 
protocol d'intencions signat conjuntament amb l'empresa Roca i l'ajuntament de Viladecans. 
Aquest acord posa les bases per treballar perquè la Roca es consolidi i generi més activitat 
econòmica a Gavà, i perquè traslladi aquí tota la seva seu corporativa. A més, permetrà abordar 
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millores urbanes i de mobilitat. En definitiva, marca una línia de futur i obre noves oportunitats 
que nosaltres volem aprofitar en benefici de la ciutat i dels treballadors i treballadores de Gavà 
que estan a la Roca. A més, és important destacar que aquesta línia ha estat valorada molt 
positivament pels sindicats majoritaris, i així ho han traslladat directament a l’alcaldessa. 
¿Vostès no estan d'acord amb tot això? Ho sembla, i almenys les seves paraules així ho 
demostren. Unes paraules, les seves, que omplen de suposicions, demagògia i judicis erronis, 
per no dir malintencionats. Tot el que vostès diuen no surt enlloc, i justament es crea un grup de 
treball a tres bandes per definir bé les coses i fer-les bé. El que realment és llenguatge confús és 
dir que proposar “usos urbanístics mixtos i espais públics d’alta qualitat urbana” és el mateix 
que dir pisos d’alt standing. Es que ERC no vol millorar l’espai públic per a l’ús de tots els 
ciutadans? Vostès no volen millorar l’entorn urbà de la rambla i la estació? Quan una part de la 
ciutat deixa espais sense ús, fruit de canvis socials i econòmics, cal repensar-la per oferir noves 
oportunitats, tant pels seus ciutadans com per oferir altres usos que puguin aportar valor al 
territori. Sense mixtura d’usos no hi ha ciutat, i sense urbanisme no es pot transformar l’entorn 
per respondre a les noves demandes del nostre temps. L’urbanisme és una eina imprescindible 
per ordenar el territori. Parlar de qualsevol actuació urbanística en termes de “pelotazos”, o bé 
expressa un desconeixement en la matèria o bé una voluntat de confondre, que és el que 
normalment fan vostès. Una de les finalitats que persegueix l’exercici de l’urbanisme des del 
control de l’administració és, precisament, garantir l’equilibri entre l’interès privat i l’interès 
públic. I el govern municipal, com sempre ha fet, treballarà en aquest direcció, tant pel que fa al 
projecte que hem obert amb la Roca com en totes les accions que tenim sobre la taula. A més, 
deixi'm dir-li una altra cosa amb absoluta contundència: de opacitat, res de res. El protocol diu 
el que diu, i per això és ben públic i notori des del primer moment. Per tant, el procés el 
comunicarem, i quan la gestió urbanística derivi en processos de participació previstos per la 
normativa, evidentment els portarem a terme amb llum i taquígrafs. No ho dubtin: amb aquest 
tema, com en tants altres fem, serem transparents, oberts, i consultarem tantes coses com calgui. 
En qualsevol cas, afegir finalment que farem arribar tant a ERC com a la resta de grups còpia 
del protocol signat entre La Roca, Gavà i Viladecans. 
 
 
Novament, intervingué el sr. Pérez, per formular un segon prec, en el qual deia, com 
antecedents que la biomassa és un recurs energètic ecològic, que agrupa tots aquells materials 
de naturalesa orgànica i amb origen biològic pròxim. Es genera en els ecosistemes naturals o 
com a resultat de l'activitat humana i forma part de les energies renovables. Els avantatges 
d'utilitzar aquest tipus d'energia són, entre d’altres, que és una font d'energia inesgotable, no 
contribueix a la destrucció de la Capa d'Ozó, disminueix la dependència dels combustibles 
fòssils, ajuda a l'ús dels residus de les indústries i a la neteja de les muntanyes, la implantació de 
cultius energètics en terres abandonades evita l'erosió i degradació del sòl,  ajuda a evitar 
incendis, fomenta la creació de nous llocs de treball, és fins a quatre vegades més barata que 
l'energia convencional, i es nodreix d’una gran varietat de combustibles disponibles aptes per a 
consum en una mateixa caldera. Hi ha una tecnologia molt avançada, amb garatia de 
funcionament, alt rendiment, i fiabilitat, que permet substituir qualsevol caldera per una caldera 
de biomassa. L'única diferència substancial entre aquest tipus de calderes i una convencional de 
gasoil o gas és que crema material sòlid. De fet, pot aprofitar la instal· lació d'una altra caldera i 
el funcionament és molt similar: serveix per generar calor. Hi calderes de biomassa que cremen 
pellet i altres que funcionen amb diversos tipus de residus, les anomenades "policombustibles". 
Segons l'institut d'estadística de la UE, i malgrat l’estabilització de preus del darrer any, si ens 
fixem en un període de més abast, el gas natural ha augmentat de preu en un 40% des de 2005, 
és a dir, una mitjana del 4,4% anual. Igualment, i malgrat la rebaixa del darrer anys, des de 
2009, el preu del gasoil s'ha incrementat en un 57%, segons dades del Ministeri d'Indústria, 
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Turisme i Comerç, cosa que suposa una pujada aproximada de l’11% anual. I estem parlant de 
combustibles que s’han d’importar. En canvi, el nostre país és excedentari en biomassa. I, 
malgrat que els pellets també pateixen pujades cada any, aquestes són inferiors als d'altres 
materials. De fet, durant els anys 2010 i 2011, el preu del pellet es va mantenir constant en 3,5 
cèntims d'euro per kW/hora, segons dades de l'Institut per a la Diversificació i el 
Desenvolupament energètic (IDAE). Tenint en compte aquestes dades, la inversió en una 
caldera de biomassa es pot amortitzar en 3 anys assumint la pujada del preu dels materials i el 
cost dels mateixos per mes. Això vol dir que, a partir d'aquest temps, l'estalvi que suposa tenir 
una caldera d'aquestes característiques esdevé constant, superant en molt poc temps la inversió 
inicial. En ajuntaments del nostre entorn s’han començat a implantar aquest tipus de calderes 
per a la calefacció d’equipaments municipals, com és el cas del centre cívic El Roure de 
Begues, inaugurat fa pocs mesos. Per aquest motiu, va formular el següent prec: Que d’ara en 
endavant, en les reformes, millores i canvis relacionats amb la instal·lació de calderes als 
equipaments municipals es prioritzi l’ús de les energies netes, i en especial de la biomassa, tant 
per motius mediambientals com econòmics. 
 
En relació al prec el sr. Obispo respongué que, en aquest cas, compartien plenament les seves 
idees respecte a la implantació de calderes de biomassa i tindrien en compte la seva instal· lació 
en la redacció de Projectes de futurs edificis o equipaments municipals.  
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor de la formació política d’ERC-
EV-IxG, per recordar que al passat ple municipal del mes d’octubre, el nostre grup va fer un 
prec al govern local en el que se li demanava un seguit d’accions urgents per prevenir els efectes 
de la pobresa energètica. A grans trets, demanàvem una política activa de detecció de les 
famílies i persones que viuen soles més vulnerables econòmicament per poder aplicar en cada 
cas mesures preventives des dels serveis socials municipals;  i la constitució d’una taula de la 
pobresa energètica local, seguint els positius precedents d’altres municipis,  en la que haurien de 
formar-ne part entitats socials i plataformes com 22 Solidari i Gavà Solidària. El govern local 
no va donar-nos cap missatge de compromís ni tan sols de complicitat amb la nostra demanda. 
Com a resposta a la suspensió del Decret de pobresa energètica per part del Tribunal 
Constitucional, que suposa una nova actuació del govern espanyol contra les persones més 
desafavorides de la nostra societat, el govern de Catalunya ha anunciat un seguit de mesures que 
pretenen oferir els mateixos resultats que el Decret suspès. Mesures que haurien de concretar-se 
en una imminent modificació del Codi de Consum de Catalunya per part del nostre Parlament. 
L’eix vertebrador d’aquesta protecció a les famílies o persones amb major vulnerabilitat 
econòmica és que no es tallaria el subministrament energètic a la seva llar per impagament, si 
aquestes persones o famílies podien acreditar la seva situació a partir d’un informe dels serveis 
socials del seu ajuntament. Així mateix, es preveu la creació d’un Fons de Solidaritat Energètica 
per a fer front als rebuts impagats per aquestes persones i famílies, a partir d’aportacions 
privades i també públiques, provinents de la Generalitat de Catalunya, Diputacions i 
Ajuntaments. Diversos estudis assenyalen que un 20% de ciutadans catalans viuen al llindar de 
la pobresa i, per tant, podrien veure’s amb greus dificultats per fer front al pagament de les 
factures energètiques de la seva llar. Un alt percentatge que, en el cas de Gavà, afectaria a milers 
de famílies i persones que viuen soles. Durant els propers mesos, molts ciutadans de la nostra 
ciutat podrien veure’s amb problemes d’impagaments de factures energètiques. Per la qual cosa 
va preguntar: Quins contactes està mantenint el govern municipal amb la Generalitat de 
Catalunya? El govern municipal ha pres algun tipus d’actuació específica enguany en relació a 
aquesta problemàtica, i si és així conèixer els seus detalls (protocol d’actuació, actuacions 
informatives, visites domiciliàries...)? A quantes famílies o persones que viuen soles que 
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podrien veure’s afectades per situacions de pobresa energètica ha contactat enguany els serveis 
socials municipals, i quina variació ha tingut aquesta xifra durant els anys de durada de l’actual 
crisi (des del 2008 fins ara)? A quantes llars els serveis socials tenen previst poder lliurar un 
informe com el que s’havia previst al Decret de pobresa energètica, i que ara serviria per a les 
noves mesures que impulsa el govern català? I, finalment, el govern municipal pensa posar en 
marxa una taula de pobresa energètica gavanenca, tal com el nostre grup municipal va proposar 
el mes d’octubre? 
 
Permeti --contestà el sr. Víctor Carnero-- que comenci rellegint la proposta que el passat 
octubre, en aquesta mateixa sala, va respondre l’equip de govern a la seva pregunta: “En matèria 
de subministraments, a la nostra ciutat, i amb l’objectiu d’evitar que es produeixin talls de 
subministraments bàsics (aigua, llum i gas), garantim el no tall de subministrament d’aigua a les 
persones en situació de vulnerabilitat i assegurem la continuïtat del subministrament 
d’electricitat i gas/butà a través de les ajudes socials d’urgència”. També els van respondre que 
a través de “l’Adhesió a la proposta d’aplicació d’una tarificació Social de l’Aigua del conveni 
de l’ACA i AMB” es contribueix a l’objectiu d’aplicar quotes socials per a les famílies amb 
menys recursos i evitar el tall del subministrament. No obstant, i responent a la seves preguntes, 
el govern autonòmic no ha comunicat cap procediment al govern de la ciutat sinó que, tal i com 
ja li vam dir, va elaborar un decret sense consignació pressupostària i que només imposa 
mesures a les companyies i als ajuntaments. Una altra vegada els ajuntaments en la més 
absoluta soledat. Sobre aquesta problemàtica concreta ja s’han manifestat el Parlament Europeu 
i la Comissió, mitjançant diverses iniciatives legislatives que estableixen el mandat als Estats 
membres d’adoptar les mesures adequades per garantir els subministraments energètics als 
consumidors més vulnerables i lluitar contra la pobresa energètica. Aquest és el cas de les 
Directives 2009/72/CE, 2009/73/CE i 2012/27/CE, que manifesten previsions específiques per a 
que els Estats membres abordin la qüestió. Així mateix i pel que fa als subministraments 
d’energia, cal concretar que les Directives Europees esmentades han estat elaborades amb un 
doble objectiu: primer , prohibir la desconnexió en períodes crítics; i segon, garantir un 
subministrament de gas i electricitat imprescindible per una vida digna associada a l’habitatge 
habitual, a un cost assequible per al consumidor vulnerable. Aquest mandat europeu ja ha estat 
assumit en diferents formes per diversos països membres, que han aprovat normes que 
protegeixen els consumidors més vulnerables, prohibint durant l’hivern interrompre el 
subministrament que els pugui deixar sense calefacció. En el cas de l’Estat espanyol l’acció 
legislativa s’ha limitat a desenvolupaments absolutament insuficients. Per altra banda el Govern 
de la Generalitat de Catalunya va aprovar el decret de pobresa energètica. En aquell moment les 
entitats del tercer sector ja van considerar que la proposta de la Generalitat, pactada amb ERC, 
era poc ambiciosa i no solucionava les necessitats de les persones sense recursos, ja que tant 
solo aplaçava el pagament de les factures. Tot i així el govern de Mariano Rajoy va denunciar al 
Tribunal Constitucional el ineficaç decret de pobresa energètica. Davant d’aquesta situació la 
Generalitat va anunciar un seguit de mesures, entre d’altres, la creació d’un fons de solidaritat 
energètica que a data d’avui, finals de desembre,  ningú sap ben bé de que es tracta. L’AMB i 
l’Ajuntament de Gavà com municipi integrant de la mateixa  va aprovar recentment el Programa 
Metropolità de Mesures contra la Pobresa Energètica adreçat als ajuntaments metropolitans i 
recolzat en els serveis socials bàsics municipals i dotat d’un import inicial de 5 milions d’euros 
per fer front a les necessitats de les famílies en aquest àmbit. Les mesures que ha pres el govern 
de la ciutat ha estat acomplir els compromisos presos per l’Alcaldessa el passat mes de juliol, en 
la presentació de la nova etapa de la Plataforma Gavà Solidària, parlant en relació als drets de la 
ciutadania, on va comprometre l’acció d’aquest Ajuntament garantint el no tall de 
subministrament d’aigua a les persones en situació de vulnerabilitat i assegurant la continuïtat 
del subministrament d’electricitat i gas/butà a través de les ajudes socials. Les ajudes per evitar 
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talls de subministrament han passat de 35 el 2010, 43 el 2011, 66 el 2012, 88 el 2013 i 72 l’any 
en curs. Els informes, si s’escau la seva redacció, s’elaboraran en funció del procediment que 
s’estableixi i els criteris que s’apliquin. Vostè entendrà que desconeixent ambdós aspectes és 
impossible donar una xifra, ni tal sols aproximada. Respecte a la posada en marxa de la taula de 
la pobresa energètica ens refermem en el que vam dir el mes d’octubre com a tancament de la 
resposta que els vam donar “L’equip de govern considera que el marc idoni de que disposa la 
ciutat per plantejar aquesta qüestió és la pròpia Plataforma Gavà Solidària, ja des de la Comissió 
de Nous Projectes, ja des de la mateixa Comissió Permanent” 
 
 
Contestada la pregunta, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Calatayud, va passar a formular-
ne una altra, exposant com a antecedents, que durant el mandat 2007-2011, a través del procés 
participatiu del Pacte per al Desenvolupament Econòmic i l’Ocupació de Gavà (PADEOG), a 
proposta del grup d’ERC i dels representants empresarials de la zona industrial, es va definir la 
instal· lació de la fibra òptica com una de les prioritats de la ciutat de cara al desenvolupament 
econòmic. En els darrers anys, a iniciativa d’una operadora privada, s’ha instal·lat la fibra òptica 
a una part del municipi. Ara bé, hi ha carrers del nucli urbà, barris de la perifèria, i zones 
senceres dels polígons industrials de la ciutat sense fibra òptica, com es pot comprovar al mateix 
web de l’operadora, que exclou del servei força carrers, sectors i barris de la ciutat, i 
desconeixem si existeix algun estudi seriós per a la seva implantació. Suposem que el govern 
local és conscient d’aquesta mancança. Per la qual cosa va preguntar: Es fa seguiment, des de 
l’Ajuntament, de la implantació de la fibra òptica a la ciutat? Quins sectors de la zona industrial, 
carrers i barris de la perifèria encara estan mancats d’aquest servei? Quines gestions s’estan fent 
amb l’operadora privada que està instal•lant la fibra òptica a la ciutat per assolir el 100% de 
cobertura? Quin és el calendari previst per a que aquesta cobertura total de la ciutat sigui una 
realitat? 
 
Deixi’ns aclarir abans unes qüestions prèvies --respongué el sr. Obispo--: tal i com ens ha 
confirmat Movistar aquesta operadora no disposa de cap web on ens pugui consultar 
directament  les zones on hi ha desplegada o no la fibra òptica dins del terme municipal de 
Gavà; sí que es pot veure adreça per adreça els llocs on es pot contractar aquest servei amb ells. 
Tampoc és cert que hi hagi força carrers del nucli urbà que no tinguin l’esmentat servei. Gràcies 
a les gestions de l’ Ajuntament el nostre municipi va ser pioner en l’  implantació de la fibra i 
actualment més del 90% de les seves llars tenen possibilitat d’ accedir-hi. A més  a més en les 
properes setmanes un altre important operador, començarà a desplegar la seva pròpia fibra i per 
tant les ciutadanes i els ciutadans de Gavà podran escollir lliurement a qui i amb quins requisits 
contracten el servei per tal de gaudir d’ un estalvi econòmic o d’unes millors condicions. També 
puc informar-li que en aquests moments s’estan mantenint converses amb diferents operadores 
per estendre al màxim la cobertura i  incloure també en  aquest desplegament les zones 
industrials del nostre terme municipal. 
 
 
La darrera intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG va anar a càrrec del sr. Andreu Pérez, 
regidor i portaveu de l’esmentada formació política qui atesa --digué-- la nova tecnologia de 
lluminàries mitjançant dispositius LED, a banda de rebaixar un 50% menys el consum elèctric, 
produeix llum blanca, que permet a l'ull humà percebre la via pública millor que amb el llum 
ataronjat dels actuals fanals de vapor de sodi. La tecnologia LED, a més, redueix els costos de 
manteniment i substitució, cosa que suposa un important estalvi econòmic, que pot arribar fins 
al  90% a la factura de la llum, i una ràpida amortització de la inversió. A més, les bombetes 
LED son reciclables i ecològiques, ja que no contenen mercuri ni materials tòxics com els tubs 
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fluorescents o de baix consum. Així mateix, el fet que emetin en una banda espectral petita fa 
que no produeixin raigs ultraviolats, i per tant atreuen menys insectes. El pressupost per al 2015 
conté una partida destinada a la renovació de part de l’enllumenat públic tant de les vies com 
dels edificis, substituint els actuals llums per LEDs. Per la qual cosa va preguntar: Quin 
percentatge de lluminàries de la ciutat ja s’han canviat al sistema LED, i quin percentatge es 
preveu canviar al llarg de 2015? Quin calendari previst hi ha per implantar la tecnologia LED a 
tots els llums de la via pública i dels edificis municipals? 
 
El sr. Obispo, tinent d’alcalde, va informar que els serveis tècnics de l’ Ajuntament de Gavà 
coneixen prou els avantatges de la tecnologia LED, i per això s’ha anat implantant en les 
instal· lacions interiors i exteriors tant bon punt com les seves disponibilitats econòmiques li han 
permès, i ho continuarem fent, ja que som ferms defensors de les seves qualitats. Però Sr. 
Lorite, hi ha d’ altres mitjans, sistemes i productes que també ajuden a reduir la factura elèctrica 
i a disminuir l’ emissió de gasos d’ efecte hivernacle. Aquests són els que hem implantat des de 
l’any 2005 a Gavà, com les làmpades de vapor de sodi, d’halògens metàl·lics, fluorescents de 
baix consum, bateries de condensadors, detectors de presència, reduccions de potència 
contractada, il·luminaries més eficients etc. La implantació d’aquestes mesures han representat 
anualment un estalvi pel que fa a l’ enllumenat vari de: 252.000 € a l’any, o el que és el mateix, 
1.638.000 (1 milió sis-cents trenta vuit mil)  KWh./any ó 655 (sis-centes cinquanta-cinc) Tones 
de CO2. I pels edificis municipals de: 57.000 € a l’any, o dit d’una altra manera,  300.000 
KWh./any o  120 (cent vint) tones de CO2. Finalment, i per concretar les seves  preguntes: en 
aquests moments s’han canviat  un total de 105 unitats que representen aproximadament un 2% 
del total; pel 2015 es substituiran 100 més, que representa per tant un altre 2% més.  
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de 
Ciutadans, essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a 
formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-
quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va exposar --com 
a antecedents-- que debido a las obras que se realizan en la Avenida Bertran Güell (carril 
peatones y carril bici), se ha cortado el acceso al paso de peatones y al carril bici en la 
confluencia con la carretera B-210 –lado Castelldefels-, esto obliga a que dichos usuarios deben 
desviarse y tras cruzar la calle, usar el paso del lado opuesto que hasta ahora se utilizaba con 
mucha menor frecuencia y que, en ambos casos, carecen de señalización vertical Dado el actual 
volumen de tráfico de peatones y bicicletas por estos pasos debido a las obras, para incrementar 
la seguridad y remarcar a los conductores la presencia de estos pasos y en prevención de 
accidentes de tráfico. Per tot l’anterior va formular el següent prec: Que se proceda a instalar en 
los dos sentidos de los pasos de peatones antes mencionados, una señalización luminosa 
remarcando estos pasos de peatones y bicicletas, hasta que las obras estén terminadas y vuelva a 
restablecerse la circulación por el paso de peatones ahora clausurado. 
 
Pel que feia a aquest prec el sr. Obispo va dir que la B-210 és una via competència de la 
Generalitat. Al seu moment i per reforçar la seguretat, l'Ajuntament de Gavà, malgrat no ser de 
la seva competència, i davant la negativa de la Generalitat a reforçar la senyalització, va 
procedir, prèvia autorització, a instal·lar els senyals lluminosos al seu càrrec. Com haurà pogut 
observar, aquests senyals ja s'han instal·lat en el lloc que vostè indicava. 
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En un segon prec el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans va posar 
en coneixement que los vehículos que circulan desde la calle Salamanca cuando acceden hacia 
la calle Fortià Casanoves hacia el centro urbano, a menudo pisan la línea continua invadiendo el 
carril contrario, debido a la forma de la acera en esa esquina, acera que tiene una anchura 
considerable. Ya que se están realizando en esta zona obras de adecuación del paso bajo la vía 
de tren, y para disminuir una situación de riesgo cuando los conductores realizan el giro 
descrito. Seguidament, va fer un prec en el sentit de que se proceda a adecuar el radio y la forma 
de la acera en el citado cruce de modo que el giro hacia el núcleo urbano pueda hacerse con 
total seguridad. 
 
En relació al pret el sr. Obispo, tinent d’alcalde, va dir que el radi de gir, si es fa a la velocitat 
adequada, és correcte; però a més, l'obra que vostè demana queda fora de l'àmbit del projecte ja 
aprovat i amb un pressupost consignat. A més, si li donéssim més espai al vehicle aniria en 
detriment del vianant i l'obra que estem realitzant pretén just el contrari, millorar la mobilitat de 
vianants i ciclistes. 
 
 
Per acabar, el representant de Ciutadans, sr. Ibáñez, va formular una pregunta, tot recordant que 
durante el fín de semana 29 y 30 de Noviembre la previsión metereológica era de intensas 
lluvias que afectarían algunas zonas de la costa, entre ellas Gavá. La zona de Gavá Mar es una 
de las de mayor riesgo por inundación.  Ese fin de semana a fin de evitar situaciones de riesgo y 
minimizar el impacto de las intensas lluvias, Guardia Urbana llegó a cortar calles que eran 
intransitables por el agua y a vecinos salir a rastrillar y limpiar las rejillas de evacuación que 
quedaron obstruidas por la pinaza. Va preguntar: ¿Ante la previsión que anunciaba lluvias 
intensas por qué no se limpiaron las calles de pinaza y se retiraron tanto ésta como los restos de 
poda para que no se obstruyeran las rejillas de evacuación y así evitar o minimizar la inundación 
de diversas calles del barrio? 
 
Com cada vegada que hi ha previsió de pluges fortes, --respongué el sr. Obispo-- s'engega el 
protocol d'actuació corresponent, duent a terme amb el servei ordinari de Neteja Viària una 
neteja d'embornals i voltants en aquells punts on poden produir-se acumulacions d'aigua. cal 
destacar també que en aquestes dates va concloure una campanya de neteja a fons de totes les 
reixes i embornals de la ciutat. Evidentment aquestes actuacions preventives no eliminen tots els 
problemes quan es produeixen fortes pluges. Per tant, sobre les 18:30h del dia 30 es va preparar 
un operatiu específic format per 1 equip de Neteja Viària i 2 equips de senyalització que es van 
distribuir pel municipi, senyalitzant aquells punts amb acumulacions d'aigua i netejant i obrint 
embornals per desguassar al més aviat possible. La major part de les incidències es van 
concentrar a la zona de platja, on la gran quantitat de pinaza caiguda durant el temporal va 
dificultar també la ràpida evacuació de l'aigua. Cal tenir en compte, a més, que un gran nombre 
d'embornals no estan connectats a la xarxa de clavegueram i evacuen l'aigua per drenatge. Es va 
actuar en la c/ Palafrugell amb c/ Tellinaires, i es van netejar reixes i embornals fins a les 21 
hores, hora en la qual es va donar per finalitzada la intervenció. 
 

---------- 
El sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA va abandonar la sessió. 

---------- 
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DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP DE CiU EN RELACIÓ AL 

SUPORT A L’ESPORT DE BASE I AMATEUR CATALÀ  
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de CiU en relació 
al suport a l’esport de base i amateur català, declaració que, després del debat i un cert consens 
entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
  
PRIMER.- Instar al Govern espanyol que aturi les actuacions inspectores a les entitats 
esportives sense ànim de lucre en l’àmbit de l’esport no professional i que ampliï la moratòria 
concedida l’any 2013.                                                        
 
SEGON.- Instar el Govern d'Espanya a revisar i proposar les alternatives necessàries per regular 
convenientment les activitats remunerades que es realitzen dins de l'àmbit de les entitats 
esportives, d'acord amb la legalitat vigent en l'àmbit laboral i les peculiaritats de cada modalitat 
esportiva, alhora que no exclogui a ningú per la seva situació; així també, proposar les mesures 
oportunes per assegurar el manteniment de la xarxa consolidada de voluntariat esportiu, que 
realitza una tasca altruista i la compensació econòmica de la qual per les despeses ocasionades 
per l'activitat que realitzen, en cap cas pot ser considerada com a salari. 
 
TERCER.- Instar al Govern espanyol que respecti el caràcter exclusiu competencial de la 
Generalitat de Catalunya, i que traspassi els recursos a la Generalitat de Catalunya per tal de 
poder donar una resposta de manera més eficaç a les necessitats de les entitats esportives, clubs, 
federacions, consells esportius i tots aquells municipis que tinguin qualsevol tipus d’activitat 
esportiva municipal. 
 
QUART.- Traslladar aquests acords al Govern de Catalunya i l’Estat; als grups parlamentaris 
del Congrés dels Diputats i del Senat; al Consell Català de l’Esport, al Ministerio de Empleo y 
Seguridad Social, als clubs, entitats esportives i les AMPA del centres educatius de la nostra 
ciutat així com els medis de comunicació municipals perquè en facin difussió. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 1 ICV-EUiA 
i 2 ERC-EV-IxG), cap en contra i cinc (5) abstencions (4 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu de la formació política de 
CiU, per manifestar que a la Declaració Política s’havien incorporat les esmenes que els hi 
havia fet arribar el grup municipal del PSC. D’aquesta manera, el text final de la Declaració era 
el següent: 
 

“El passat 30 de juliol de 2014 el Govern espanyol va lliurar al Govern de la 
Generalitat un informe en el que indicava la necessitat de regularitzar la situació 
dels treballadors i voluntaris de clubs i entitats esportives en una doble direcció. 
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D’una banda, a través del contracte a temps parcial i, de l’altra, a través del 
voluntariat. Aquest informe no va tenir en compte la petició feta pel govern de la 
Generalitat de fixar el salari mínim interprofessional com a topall de retribució 
per col•laboradors de clubs i entitats esportives a quedar exempt de cotització a la 
Seguretat Social.   
 
Durant el temps en el que el Govern de l’Estat va estar elaborant aquest informe 
es va mantenir una moratòria en les inspeccions d’ofici –que no de les inspeccions 
sota denúncia- sol·licitada pel Govern de la Generalitat, que ara ha estat 
aixecada. 
 
Davant la negativa del Govern de l’Estat a acceptar els plantejament proposats 
des de Catalunya i en vista de l’aixecament de la moratòria en les inspeccions 
d’ofici a efectuar per part de la Seguretat Social, el Govern de la Generalitat, a 
través de la Secretaria General de l’Esport, ha posat a disposició dels clubs i 
entitats diferents eines per adaptar-se a la nova realitat.   
                                                       
Altres ajuntaments de Catalunya ja es va mostrar favorables a la moratòria que 
s’ha acabat en data 1 de novembre de 2014, així com a que la Inspecció de 
Treball i Seguretat Social apliqués una interpretació àmplia de la legislació vigent 
en matèria de seguretat social i voluntariat a les activitats esportives realitzades 
per clubs i entitats sense finalitat de lucre.  
                                                      
Així mateix, van instar a la Seguretat Social a atorgar caràcter informatiu i no 
sancionador a qualsevol acta oberta a entitats esportives sense ànim de lucre, en 
l’àmbit de l’esport no professional, quan hi hagués disconformitat entre les 
actuacions del club o entitat esportiva i la Inspecció de Treball i de la Seguretat 
Social, especialment quan derivés de la insuficient claredat de la normativa 
aplicable. 
 
Atès que la voluntat del Govern de l'Estat és rebaixar aquesta tasca altruista a 
una relació exclusivament laboral, cosa que, entre d'altres perjudicis, provocarà 
l'increment de les despeses derivades de la pràctica esportiva dels clubs i entitats 
de base de Catalunya i de l'Estat. 
 
Atès, que el teixit associatiu esportiu està format per persones desinteressades que 
dediquen el seu temps i esforç a la formació dels nostres infants i adolescents i 
que els canvis que apunta el Govern espanyol fa que es posi en risc el sistema 
esportiu català.   
                                                   
El Grup Municipal de Convergència i Unió de l’Ajuntament de Gavà proposa al 
Ple de la Corporació l’adopció dels següents:  
                                             
ACORDS 
 
Primer.- Instar al Govern espanyol que aturi les actuacions inspectores a les 
entitats esportives sense ànim de lucre en l’àmbit de l’esport no professional i que 
ampliï la moratòria concedida l’any 2013.                                                        
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Segon.- Instar el Govern d'Espanya a revisar i proposar les alternatives 
necessàries per regular convenientment les activitats remunerades que es realitzen 
dins de l'àmbit de les entitats esportives, d'acord amb la legalitat vigent en l'àmbit 
laboral i les peculiaritats de cada modalitat esportiva, alhora que no exclogui a 
ningú per la seva situació; així també, proposar les mesures oportunes per 
assegurar el manteniment de la xarxa consolidada de voluntariat esportiu, que 
realitza una tasca altruista i la compensació econòmica de la qual per les 
despeses ocasionades per l'activitat que realitzen, en cap cas pot ser considerada 
com a salari. 
 
Tercer.- Instar al Govern espanyol que respecti el caràcter exclusiu competencial 
de la Generalitat de Catalunya, i que traspassi els recursos a la Generalitat de 
Catalunya per tal de poder donar una resposta de manera més eficaç a les 
necessitats de les entitats esportives, clubs, federacions, consells esportius i tots 
aquells municipis que tinguin qualsevol tipus d’activitat esportiva municipal. 
 
Quart.- Traslladar aquests acords al Govern de Catalunya i l’Estat; als grups 
parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat; al Consell Català de 
l’Esport, al Ministerio de Empleo y Seguridad Social, als clubs, entitats esportives 
i les AMPA del centres educatius de la nostra ciutat així com els medis de 
comunicació municipals perquè en facin difusió.” 

 
 
Tot seguit, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, va dir que el 
grup de CiU reconeixia que el Govern de la Generalitat, a través de la Secretaria General de 
l’Esport, ha posat a disposició dels clubs i entitats diferents eines per adaptar-se a la nova 
realitat. Per tant, hi havia una adaptació que era possible.  
 
En segon lloc, va referir-se al fet de posar l’interès nacionalista a l’esport de base perquè, per 
una banda, es deia d’instar al Govern espanyol a respectar el caràcter exclusiu competencial de 
la Generalitat de Catalunya, mentre que d’altra, s’instava al govern espanyol a proposar una 
regulació adequada. A més, afegí també es parlava de que era la Seguretat Social qui feia les 
inspeccions, la qual no està traspassada a la Generalitat, considerant que era fer un batiburrillo 
d’una cosa i d’altra. 
 
Prosseguí que sí que estaven d’acord amb que la problemàtica de l’esport de base s’havia de 
resoldre d’una manera adequada, no podent-se fer un decret, posteriorment una moratòria, i 
després continuar de la mateixa manera. Per acabar, va anunciar que s’abstindria en la votació. 
 
 
Per la seva banda, el grup d’ERC-EV-IxG, mitjançant el seu regidor i portaveu, sr. Andreu 
Pérez, va avançar que votarien a favor per entendre que la normativa estatal atacava l’esport 
base català i deixaven en descobert a milers de nens i pares que estimaven l’esport i que el 
concebien com a un punt de participació i sociabilització de la societat.  
 
Va posar de relleu que Catalunya era la cinquena potència mundial en àmbit esportiu ja que 
disposava d’esportistes d’elit en pràcticament tots els àmbits i això era així gràcies, en part, a 
l’esport base que es tenia històricament al país.  
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També va retreure la ingerència que feia el govern espanyol en relació a qüestions que eren 
competència  del govern català.  
 
 
Arribat el torn del grup municipal d’ICV-EUiA, la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, i 
portaveu de l’esmentada formació política, en primer terme, digué que donarien suport a la 
Declaració Política perquè pensaven que tot el que fos posar en valor l’esport de base i amateur 
hauria de tenir el consens majoritari de tota la societat.  
 
Entenia que el que s’hauria de fer és un acompanyament a les entitats, posant al seu abast les 
eines que els hi permetin millorar les situacions i potenciar l’esport base amb els valors que 
representa com ara el companyerisme, igualtat, etc. A més, considerava que el potencial d’un 
país rau a l’esport base.  
 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec de la sra. Mónica Parés, qui digué de 
forma literal el següent: 
 
“El mes de juliol de 2013, diversos Grups Municipals van recolzar una Declaració Política sobre 
les inspeccions als clubs i entitats esportives de tot el país. En aquell moment, el Grup 
Municipal Popular s’hi va abstenir  i avui farem el mateix. 
 
Si aquesta qüestió torna a ser tractada en aquest Plenari demostra que estem davant d’un 
fenomen complex perquè es tracta de conjugar dos aspectes importants a la nostra societat, la 
regularització de les persones que treballen a entitats i clubs esportius i la protecció de les 
mateixes entitats i clubs esportius per la important tasca que realitzen no només esportiva sinó 
també social, d’integració i de cohesió. Per això, s’estan duent a  terme reunions, informes i 
grups de treball entre els veritables responsables i amb els partits polítics en els àmbits en que 
són competents. 
 
Ja els vàrem dir fa més d’un any que les inspeccions es feien a tot el territori nacional i per tant, 
demanem als representants de Convergència i Unió i també altres Grups independentistes 
d’aquest plenari que siguin curosos i no vegin fantasmes on no els hi ha. Aquí, en el tema de les 
inspeccions no hi ha cap persecució a l’esport base català. I es que la majoria de les inspeccions 
es duen a terme per denúncia dels afectats com reconeix el mateix proposant. Les inspeccions 
d’ofici es van paralitzar fa mesos i nosaltres encara no tenim constància que s’hagin reiniciat ni 
que existeixin sancions. A més, de les inspeccions realitzades fins al mes de maig del 2014 ens 
han fet arribar que el 75% dels casos no existia relació laboral i per tant, cal donar la volta a 
aquestes dades. 
 
Creiem que també seria beneficiós pels clubs i entitats esportives conèixer quines són realment 
les seves obligacions i els drets dels seus treballadors. Perquè compartiran amb nosaltres que si 
un entrenador pateix una accident, serà laboral o no, tindrà dret a baixa o no, podrà rebre 
prestacions o no...  
 
Des del PP defensem l’esport com motor econòmic i per tant, s’haurà de regularitzar i això és 
compatible també amb el foment del voluntariat. Entenem que la qüestió s’ha de regular sota el 
màxim consens i rigor perquè l’esport base, els nostres esportistes i el seu prestigi internacional 
no trobin traves identitàries en la projecció mundial.  
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I sí, seguint les paraules del representant d’Esquerra Republicana, reconeixem els triomfs de tots 
els esportistes catalans, molts d’ells sortits de l’esport base però reconeixeran i compartien amb 
nosaltres que molts d’aquests triomf i molts d’aquests títols els aconsegueixen formant part 
d’equips com a espanyols.” 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del PSC, va 
dir que era patent la intenció del govern espanyol de suprimir el model esportiu de base. En 
particular, aquesta legislatura suposava un daltabaix per al món esportiu ja que s’havia 
augmentat l’IVA del 8% al 21% per l’ús d’instal· lacions esportives, hi havia l’amenaça 
d’imposició de la llicència esportiva única, la limitació dels ingressos de les federacions 
catalanes, l’augment dels costos dels esportistes, etc. , fets que afectaven a la xarxa de base 
existents als municipis i amb més força a Catalunya, que era on aquest teixit estava més 
consolidat. 
 
Considerava que si bé era cert que la qüestió havia de ser objecte de regulació aquesta s’havia 
de fer amb sentit comú i amb el consens de les federacions implicades per tal de preservar la 
cohesió social. 
 
 
Per concloure el debat, va tornar a intervenir el sr. Ramon Castellano, regidor de CiU, per 
mostrar el seu agraïment a tos els grups que donarien el seu suport a la Declaració Política, i 
alhora va lamentar l’actitud del grup de C’s qui semblava ser que volia barrejar l’esport amb el 
sobiranisme.  
 
Afegí que a més de considerar que es produïa una interferència competencial, la prova de que 
les coses no s’estaven fent bé era el fet de que les inspeccions s’haguessin de deixat de fer fa un 
mesos. 
 
Per acabar va mostrar el seu suport a entitats, associacions esportives, equips i col· legis de Gavà 
per la seva tasca de fomentar l’esport.  
 
 
2 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP DEL PSC  EN RELACIÓ A 

L’ADOPCIÓ DE MESURES PER LLUITAR CONTRA LA POBRESA 
ENERGÈTICA A CATALUNYA  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  del PSC en relació 
a l’adopció de mesures per lluitar contra la pobresa energètica a Catalunya, declaració que, 
després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en 
la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.-  Instar el Govern de l’Estat a declarar la llum, l’aigua, el gas, el butà i el propà com 
un dret social bàsic per al manteniment d’un habitatge digne. Així, mateix, mostrar el nostre 
desacord amb la decisió  del govern de l´Estat de presentar un recurs d’inconstitucionalitat 
davant del Tribunal Constitucional contra el decret de Pobresa Energètica fet per la Generalitat 
de Catalunya. 
 
SEGON.- Demanar al Govern de l’Estat que garanteixi que els consumidors en situació de 
vulnerabilitat tinguin accés a una tarifa social en funció dels seus ingressos –quan el cost de la 



 41 de 46

factura de tots els subministres de serveis bàsics superi en un 35% el total de la renda familiar 
disponible-, i que la diferència entre la tarifa social i el consum real estigui finançat a través de 
la creació d'un fons públic-privat que garanteixi els subministraments a les famílies més 
vulnerables o una tarificació de mínims amb terminis sense interès. 
 
TERCER.- Instar a la Generalitat de Catalunya a presentar un nou decret llei de pobresa 
energètica que ampliï el període d’aplicabilitat a tot l’any, eviti el tall de subministraments a les 
persones que no arribin a l’1,5 de la renda de suficiència energètica de Catalunya i no puguin 
afrontar el deute, promovent el pagament a través d’un fons de suficiència energètica amb 
aportacions diverses, tal i com s´estableix a diferents mocions presentades al Parlament de 
Catalunya.  
 
QUART.- Instar a la Generalitat a crear, immediatament, una treva hivernal que aturi els talls 
d’energia a les famílies en situació de vulnerabilitat, i que es faci responsable, conjuntament 
amb les empreses de subministraments elèctrics de les factures i rebuts impagats. Sol·licitar, 
així mateix, que augmenti els recursos econòmics als ajuntaments i Consells Comarcals, a través 
dels contractes programa amb Benestar Social i Família, per fer front a les situacions de pobresa 
energètica que estan cobrint els Serveis Socials municipals.   
 
CINQUÈ.- Demanar a la Generalitat que realitzi la previsió en la propera revisió de la Cartera 
de Serveis Socials de  la garantia dels subministraments energètics per a les persones en situació 
de vulnerabilitat. Sol·licitar, així mateix,  que convoqui de manera immediata la Taula sobre la 
Pobresa Energètica per tal d'avaluar la situació de milers de llars catalanes, establir prioritats de 
cara als propers mesos i acordar la presa de mesures de caràcter immediat. 
 
SISÈ.- Instar als governs de l´Estat i la Generalitat a intensificar les mesures que fomentin la 
diversificació i la transparència en el sector privat de l'energia, garantint l'accés a uns preus 
raonables i transparents, i auditar els costos sobre els beneficis reals. I, que en cap cas els costos 
de la gestió es repercuteixen en les factures que abonen els consumidors. 
 
SETÈ.- Demanar al Govern de l’Estat aplicar un IVA reduït als subministraments que en aquest 
moment és del 21%. 
 
VUITÈ.- Fer arribar aquests acords al Departament de Benestar Social i Família de la 
Generalitat de Catalunya, a la Presidència del Govern espanyol, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de 
Catalunya, a la Taula d’entitats del Tercer Sector Social de Catalunya i a les associacions 
veïnals i d´acció social  de Gavà. 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Ángel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del PSC, va dir que la pobresa 
energètica era una qüestió preocupant com ho demostrava el fet de que a Espanya hi hagués 
prop de set milions de persones que tenien moltes dificultats per fer front als rebuts energètics, 
com ara l’electricitat o el gas.   
 
Es tractava --digué-- d’una qüestió estructural que afectava fins i tot a les classes mitges i no es 
veia ni una sensibilització ni una resposta contundent per part de les institucions i dels partits 
que les governen. Aquest fet comportava que en molts casos fossin els ajuntaments assistits per 
les entitats del tercer sector els qui actuaven a través dels serveis socials. També l’Àrea 
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Metropolitana de Barcelona havia activat un fons dotat amb cinc milions d’euros per evitar els 
talls de subministraments però es feia indispensable l’ajuda del govern estatal i autonòmic per 
donar cobertura a totes les necessitats. En aquest sentit, va recordar el tímid Decret de la 
Generalitat relatiu a la pobresa energètica, que va ser objecte de recurs d’inconstitucionalitat per 
part del govern estatal, al que considerava incapaç de resoldre els problemes socials que se li 
presentaven. 
 
Abans de procedir a la lectura dels acords de la Declaració Política, va comentar que al text 
definitiu de la Declaració Política s’hi havien afegit les aportacions realitzades pels grups 
municipals d’ICV-EUiA i d’ERC-EV-IxG, essent el text definitiu el mateix:  
 

El Pacte Internacional dels Drets Econòmics, Socials i Culturals (PIDESC), 
aprovat per l’Assemblea General de Nacions Unides en 1966, en vigor des de 
1977 –del qual Espanya en forma part- en l’article 11.1 reconeix el dret de tota 
persona a un nivell de vida adequat per un mateix i per la seva família, incloent 
l’alimentació, el vestit i l’habitatge adequat, així com una millora contínua de les 
condicions d’existència.  
 
D’aquest precepte es desprèn el dret de tota persona i la seva família, a gaudir del 
dret a un habitatge digne (Observació General núm. 4) i el dret a l’aigua i el 
sanejament (observació General núm. 15 i reconegut expressament per 
l’Assemblea de Nacions Unides en 2010 ), com el dret de totes les persones a 
disposar d’aigua suficient, salubre, acceptable, accessible i assequible per a l’ús 
personal i domèstic. 
 
La situació de crisi econòmica, l’atur i les retallades que s’estan portant a terme 
des del Govern de l’Estat i des del Govern de la Generalitat de Catalunya en drets 
socials estan provocant un augment de la pobresa que es concreta en la dificultat 
de moltes famílies per accedir a recursos i serveis bàsics com l’aigua, el gas o la 
llum, necessaris per garantir unes condicions mínimes de vida digne.  
 
Mentre que Endesa, Gas Natural Fenosa i Agbar obtenen milions de beneficis 
(2.771, 1.657 i 432,9 milions respectivament l'any 2011), la Taula del Tercer 
Sector de Catalunya ha alertat que el 10,9% de les llars catalanes no poden 
mantenir l’habitatge a una temperatura adequada, i al voltant d’unes 320.000 
famílies, tenen problemes per pagar les factures de llum o gas, mentre que a 
l’inici de la crisis el percentatge es situava en el 5,4% i que aquest hivern les 
xifres s’agreujaran si no s’actua.  
 
Atès que s’ha d’actuar d’una manera coordinada, justa i decidida per part dels 
Governs de l’Estat i de la Generalitat per garantir els subministraments bàsics a 
les persones que es troben en situació de vulnerabilitat.  Que és necessari que 
s’adoptin mesures estatals i autonòmiques per abordar aquesta greu 
problemàtica, tot i els esforços de les administracions locals  que, a través dels 
serveis socials municipals com els de Gavà, estan cobrint les dificultats de les 
famílies que es troben en situació de no poder cobrir les necessitats bàsiques de 
subministraments. 
 
Atès que fins el moment, el Govern de la Generalitat, només ha aprovat el Decret 
Llei 6/2013, de 23 de desembre, pel qual es modifica la Llei 22/2010, del 20 de 
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juliol, del Codi de Consum de Catalunya. Però, aquest Decret que es troba en 
suspens pel Tribunal Constitucional desprès d’haver admès a tràmit la denúncia del 
Govern de l’Estat, ha estat ineficaç. Des de la seva vigència al desembre de l’any 
2013, només 800 famílies a Catalunya s’han acollit, ja que no garantia el pagament 
de les factures, sinó el seu ajornament.  
 
Atès que el Ple de l´Ajuntament de Gavà s´ha posicionat a favor de la lluita contra 
la pobresa a Catalunya com a prioritat de les institucions públiques. 
 
Atès que considerem que s’han de prendre mesures urgents per aturar la situació de 
pobresa energètica que agreuja encara més la situació de les famílies en situació de 
vulnerabilitat. 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l'Ajuntament de Gavà 
l'adopció dels següents: 

 
ACORDS 
 
PRIMER.-  Instar el Govern de l’Estat a declarar la llum, l’aigua, el gas, el butà i 
el propà com un dret social bàsic per al manteniment d’un habitatge digne. Així, 
mateix, mostrar el nostre desacord amb la decisió  del govern de l´Estat de 
presentar un recurs d’inconstitucionalitat davant del Tribunal Constitucional 
contra el decret de Pobresa Energètica fet per la Generalitat de Catalunya. 
. 
SEGON.- Demanar al Govern de l’Estat que garanteixi que els consumidors en 
situació de vulnerabilitat tinguin accés a una tarifa social en funció dels seus 
ingressos –quan el cost de la factura de tots els subministres de serveis bàsics 
superi en un 35% el total de la renda familiar disponible-, i que la diferència entre 
la tarifa social i el consum real estigui finançat a través de la creació d'un fons 
públic-privat que garanteixi els subministraments a les famílies més vulnerables o 
una tarificació de mínims amb terminis sense interès. 
 
TERCER. -Instar a la Generalitat de Catalunya a presentar un nou decret llei de 
pobresa energètica que ampliï el període d’aplicabilitat a tot l’any, eviti el tall de 
subministraments a les persones que no arribin a l’1,5 de la renda de suficiència 
energètica de Catalunya i no puguin afrontar el deute, promovent el pagament a 
través d’un fons de suficiència energètica amb aportacions diverses, tal i com 
s´estableix a diferents mocions presentades al Parlament de Catalunya.  
 
QUART.- Instar a la Generalitat a crear, immediatament, una treva hivernal que 
aturi els talls d’energia a les famílies en situació de vulnerabilitat, i que es faci 
responsable, conjuntament amb les empreses de subministraments elèctrics de les 
factures i rebuts impagats. Sol·licitar, així mateix, que augmenti els recursos 
econòmics als ajuntaments i Consells Comarcals, a través dels contractes 
programa amb Benestar Social i Família, per fer front a les situacions de pobresa 
energètica que estan cobrint els Serveis Socials municipals.   
 
CINQUÈ.- Demanar a la Generalitat que realitzi la previsió en la propera revisió 
de la Cartera de Serveis Socials de  la garantia dels subministraments energètics 
per a les persones en situació de vulnerabilitat. Sol·licitar, així mateix,  que 
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convoqui de manera immediata la Taula sobre la Pobresa Energètica per tal 
d'avaluar la situació de milers de llars catalanes, establir prioritats de cara als 
propers mesos i acordar la presa de mesures de caràcter immediat. 
 
SISÈ.- Instar als governs de l´Estat i la Generalitat a intensificar les mesures que 
fomentin la diversificació i la transparència en el sector privat de l'energia, 
garantint l'accés a uns preus raonables i transparents, i auditar els costos sobre 
els beneficis reals. I, que en cap cas els costos de la gestió es repercuteixen en les 
factures que abonen els consumidors. 
SETÈ.- Demanar al Govern de l’Estat aplicar un IVA reduït als subministraments 
que en aquest moment és del 21%. 
 
VUITÈ.- Fer arribar aquests acords al Departament de Benestar Social i Família 
de la Generalitat de Catalunya, a la Presidència del Govern espanyol, als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, 
a la Federació de Municipis de Catalunya, a la Taula d’entitats del Tercer Sector 
Social de Catalunya i a les associacions veïnals i d´acció social  de Gavà. 

 
 
Tot seguit el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor i portaveu del grup de Ciutadans va manifestar 
que era conegut i notori el transvassament de polítics a càrrecs directius ben pagats a empreses 
d’aigua, gas i electricitat, potser en pagament de favors deguts. El cas es que teníem una de les 
energies més cares d’Europa i els dos partits majoritaris que portaven governant a Espanya 
durant els darrers trenta anys no s’havien preocupat de dita qüestió, essent precisament aquest 
partits els qui tenien en les seves files un bon nombre de membres fent servir l’anomenada porta 
giratòria entre el púbic i el privat. 
 
Creia absolutament necessari tenir una competència real, sense amiguismes, per tal que el preu 
de l’energia i demés subministraments bàsics disminuïssin i tinguessin uns costos que els hi 
permetessin ser competitius a les empreses i que fossin assumibles per les famílies i seria llavors 
quan les persones que no puguin fer front al seu pagament haurien de rebre els ajuts dels serveis 
socials. 
 
Digué que no creien en la subvenció generalitzada sinó que havia de ser canalitzada i avaluada 
pel serveis socials, en sintonia amb el que deia l’acord quart de la Declaració. Considerava que 
demanar un IVA reduït, a banda de ser molt popular, podria afectar els ingressos destinats a 
serveis socials, sanitat, educació justícia, etc., que ja patien retallades importants. Tampoc va 
mostrar-se favorable a fer responsable a les empreses subministradores de les factures i rebuts 
impagats sinó més aviat fer una redistribució social a través dels impostos, dels preus ajustats i 
de les tarifes socials. Per acabar, va anunciar el seu vot favorable. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu de 
l’esmentada formació política, va destacar, en primer terme, que hi havia un problema de fons 
amb les multinacionals d’energia, al tenir molts ex-polítics en els seus Consells 
d’Administració, pensant que potser l’única solució seria nacionalitzar l’energia per tal de poder 
tenir el control sobre la mateixa i no deixar de banda a les famílies que no poden afrontar el seu 
pagament. 
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El que no es podia admetre --prosseguí-- era que l’economia primés sobre la política ni que els 
mercats estiguessin per sobre de la participació democràtica. Els polítics havien de prendre el 
poder de la política i no deixar que les multinacionals s’apoderessin del poder. A més, per 
acabar-ho d’adobar, el Tribunal Constitucional espanyol havia suspès cautelarment el minso 
decret de la Generalitat, relatiu a la pobresa energètica. En suma, creia que s’havia de canviar de 
model econòmic i de model energètic i fer-nos el plantejament de  nacionalitzar les fonts 
d’energia. 
 
 
A continuació, la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde i regidora del grup municipal d’ICV-
EUiA va agrair al partit del PSC el haver acceptat les esmenes que els hi van proposar. En 
concret, la reducció de l’IVA dels subministraments, ja que consideraven que, tal i com es 
recollia en el primer acord de la Declaració Política la llum, l’aigua, el gas, el butà i el propà 
eren un dret social bàsic per al manteniment d’un habitatge digne. A més, el canvi de concepte 
de bé capitalista a dret social bàsic permetria evitar l’especulació i que totes les persones 
tinguessin un accés garantit a aquests subministraments. 
 
Creia que era una qüestió que s’ha d’abordar amb contundència i tot i l’esforç que es feia des 
del mon local es feia necessari la implicació de les administracions supralocals amb propostes 
concretes. En aquest sentit, va dir que era criticable tant l’actuació del govern estatal amb la 
interposició del recurs d’inconstitucionalitat, com la del govern de la Generalitat per haver fet 
un decret de mínims en el que tan sols es contemplava l’ajornament del pagament. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu del grup municipal de CiU, va 
avançar que donarien suport a la Declaració Política malgrat no estar d’acord amb el contingut i 
redacció de la part expositiva al considerar-la un tant electoralista ja que de la seva lectura es 
podia extreure que tan sols els grups del PSC i ICV-EUiA eren els qui es preocupaven d’aquesta 
qüestió. 
 
Va recordar que si bé el Decret de la Generalitat no resolia el problema de fons ja que més aviat 
l’ajornava, el cert és que en el dia d’avui s’havia aprovat al Parlament de Catalunya una 
modificació del Codi de Consum que incloïa noves mesures per combatre la pobresa energètica 
per tal de fer front així a la suspensió cautelar que havia fet el Tribunal Constitucional del 
Decret relatiu a la pobresa energètica que es va aprovar en el seu dia. Per aquest motiu, va 
insistir en la necessitat de donar a conèixer a la gent totes les parts implicades en la defensa dels 
afectats per la pobresa energètica. 
 
 
La intervenció del grup municipal del PP, va anar a càrrec del regidor sr. Sergio Engli, qui va 
matisar que el govern estatal del PP va interposar el decret d’inconstitucionalitat perquè 
considerava que la Generalitat havia envaït competències de l’Estat. A més, digué que 
l’aprovació que s’havia fet avui en el Parlament de Catalunya no havia comptat amb el vot del 
PP que no estava d’acord amb certs punts de la normativa.  
 
Malgrat que també trobava un aprofitamernt electoralista de dita problemàtica, va assenyalar 
que estaven d’acord amb la Declaració Política encara que discrepaven de certs punts tant de la 
part expositiva com dels acords. En aquest sentit, manifestà que ja es van establir les tarifes 
socials per part de l’Estat però corresponia als governs autonòmics subvencionar la diferència. 
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Però es que, a més, el govern també va establir acords amb les fundacions de les diferents 
subministradores per tal de cobrir les diferències.  
 
Afegí que els hi cridava molt l’atenció el fet de que només es parlés de demanar al govern de 
l’Estat i de la Generalitat quan els serveis socials si bé eren competència de la Generalitat 
actualment la tenien transferida als ajuntaments, recordant el que havia dit en el punt dels 
pressupostos referent als dos milions d’euros que es podrien destinar a serveis socials. 
 
 
Per concloure el debat de la Declaració Política va tornar a intervenir el ponent, sr. Miquel-
Àngel Díaz, qui va agrair el suport mostrat, tot i les reticències d’alguns grups, dient que el que 
es tractava era de fer pinya en aquesta qüestió la qual no es podia deixar en mans del mercat i 
del regulador perquè l’experiència demostrava que no era eficient socialment.   
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, quaranta-dos minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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